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        1                       P R O C E E D I N G S

        2          

        3                 MR. COOLEY:  Present now at the             13:06

        4          deposition are the deponent, Robert Minton, his    13:06

        5          counsel, Gabrielle Wolohojian, and I am present    13:06

        6          for Religious Technology Center and I will do      13:07

        7          the questioning on behalf of the Religious         13:07

        8          Technology Center, and Religious Technology        13:07

        9          Center is represented here by Warren McShane as    13:07

       10          well, who is an officer of the corporation.        13:07

       11                  After all these many months, the           13:08

       12          deposition is going forward that was originally    13:08

       13          called for by a subpoena dated May 14, 1999,       13:08

       14          served upon Mr. Minton and then various            13:08

       15          enlargements in time took place, the last one      13:08

       16          being agreed to because of the pendency of a       13:08

       17          motion for protective order filed by Mr. Ward      13:08

       18          in California.  That motion for protective         13:08

       19          order was ruled on, I believe, in August and we    13:08

       20          have rescheduled the deposition.                   13:08

       21                 But I just want to mark the original        13:08

       22          subpoena as the first exhibit to the               13:08

       23          deposition.                                        13:09

       24                 MR. MINTON:  If I just may make a note      13:09
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        1          here.                                              13:09

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  There is no question.      13:09

        3                 MR. MINTON:  Well, there is in my mind      13:09

        4          because the subpoena was amended.  There was       13:09

        5          the original, but it got amended dated May 7th.    13:09

        6                 MR. COOLEY:  Yeah, and you were served a    13:09

        7          second time.                                       13:09

        8                 MR. MINTON:  No, no, it was the same        13:09

        9          service, but the subpoena, the first subpoena,     13:09

       10          was amended.                                       13:09

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  Perhaps the amended        13:09

       12          subpoena should be marked.                         13:09

       13                 MR. COOLEY:  May 14th is the amended        13:09

       14          one?                                               13:09

       15                 MR. MINTON:   No, May 7th is the date at    13:09

       16          the bottom.  It was scheduled for deposition on    13:09

       17          May 14th, but the date on the subpoena was May     13:09

       18          7th signed by Helena Kobrin.                       13:09

       19                 MR. COOLEY:  You have got one.  That is     13:09

       20          the operative one.                                 13:09

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Yes, it simply says        13:09

       22          Amended Subpoena up here.                          13:09

       23                 MR. COOLEY:  Mark that then.                13:09

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  That's fair enough.        13:09
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        1                      (Exhibit No. 1 ID marked.)             13:10

        2                 MR. COOLEY:  I suppose before we proceed    13:10

        3          any further, we will have the oath administered    13:10

        4          to the witness.                                    13:10

        5          

        6                 ROBERT S. MINTON, a witness called for 

        7          examination by counsel for the Plaintiff, 

        8          having been first duly sworn, was examined and 

        9          testified as follows:                              13:10

       10          

       11          Examination by Mr. Cooley:                         13:10

       12     Q.   Mr. Minton, the exhibit that's marked as           13:10

       13          Exhibit 1 identifies you as Robert Minton and      13:10

       14          gives as your address 137 Fremont Road,            13:10

       15          Sandown, New Hampshire.  Is that your correct      13:10

       16          name and address?                                  13:11

       17     A.   That is.                                           13:11

       18     Q.   The subpoena has attached to it a schedule of      13:11

       19          exhibits, documents for you to produce at the      13:11

       20          deposition.  And the documents requested after     13:11

       21          documents terms used are defined, No. 1, "Any      13:11

       22          and all documents reflecting payments of money     13:11

       23          that you have made to Grady Ward from March        13:11

       24          1996 to present, whether directly or               13:11
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        1          indirectly, whether gift, loan, or for services    13:11

        2          provided."                                         13:11

        3                 Have you brought those documents?           13:11

        4     A.   Yes.                                               13:11

        5     Q.   All right.  You have handed me a schedule of,      13:11

        6          "Payments by Robert S. Minton to Grady Ward as     13:11

        7          requested in a subpoena dated May 7, '99, case     13:12

        8          number C-95-20207 RMW EAI, RTC v Ward."            13:12

        9                 I take it this schedule was prepared        13:12

       10          from your original records?                        13:12

       11     A.   That's correct.                                    13:12

       12     Q.   It lists the check number, the amount, and one     13:12

       13          is a wire.  I take it that was a wire transfer     13:12

       14          of money from bank to bank?                        13:12

       15     A.   Correct.                                           13:12

       16     Q.   This shows that on February 24, 1997, by check     13:12

       17          No. 3867 you paid Mr. Ward $5,000?                 13:12

       18     A.   Correct.                                           13:12

       19     Q.   Is that a check drawn on -- what bank is that      13:12

       20          check drawn on?                                    13:12

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.  I'm going      13:12

       22          to object for the same reason that the             13:12

       23          document, the check itself was not produced,       13:12

       24          which is the information is irrelevant, outside    13:13
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        1          the scope of this deposition and the               13:13

        2          information sought is sought for improper          13:13

        3          purposes, to harass Mr. Minton.                    13:13

        4                 MR. COOLEY:  Well, I take exception to      13:13

        5          that objection, but I take it you are              13:13

        6          instructing him not to provide, you have           13:13

        7          instructed him that he need not provide that       13:13

        8          information?                                       13:13

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  I have instructed          13:13

       10          Mr. Minton to answer as he sees fit, however,      13:13

       11          that is my objection.                              13:13

       12     Q.   You are refusing to produce that information,      13:13

       13          is that right, sir?                                13:13

       14     A.   That's correct, in accordance with my              13:13

       15          attorney's wishes.                                 13:13

       16                 MR. COOLEY:  Very good.  We will deal       13:13

       17          with that in another time and place.               13:13

       18     Q.   The next check is November 4, 1997, check 5109,    13:13

       19          by which apparently you paid Mr. Ward $20,000?     13:13

       20     A.   Correct.                                           13:13

       21     Q.   You are taking the same position with respect      13:13

       22          to identifying the bank on which that was          13:13

       23          drawn?                                             13:14

       24     A.   Correct.                                           13:14
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        1     Q.   Then we have a check, I'm sorry, a date of         13:14

        2          March 31, 1998, you apparently wired Mr. Ward      13:14

        3          the sum of $12,000.  Was that a bank-to-bank       13:14

        4          wire?                                              13:14

        5     A.   Yes, it was.                                       13:14

        6     Q.   What bank did you wire it to?                      13:14

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm going to state the     13:14

        8          same objection.                                    13:14

        9                 MR. COOLEY:  On behalf of whom?             13:14

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Mr. Minton.                13:14

       11     A.   Obviously, I won't answer the bank from which I    13:14

       12          wired it, but obviously I wired it to              13:14

       13          Mr. Ward's bank.                                   13:14

       14     Q.   I would like to know which bank that is.           13:14

       15     A.   I don't know what bank that was.                   13:14

       16     Q.   But your records show that, do they not?           13:14

       17     A.   Yes.  In fact, I believe the document here does    13:14

       18          show that, as well.                                13:14

       19     Q.   Okay.  But you are refusing to tell me your        13:14

       20          bank or his bank?                                  13:14

       21     A.   Well, I don't remember his bank, but I believe     13:14

       22          there is a document here that will show you his    13:15

       23          bank's name.                                       13:15

       24     Q.   We will get to that.                               13:15
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        1                 But you are not going to reveal your        13:15

        2          bank as you wouldn't on the previous two?          13:15

        3     A.   That's correct.                                    13:15

        4                 MR. COOLEY:  I'm saving my rights on        13:15

        5          these.                                             13:15

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  Fine.                      13:15

        7     Q.   Finally, on this schedule, we have under date      13:15

        8          of May 17, 1998, a check No. 5508 in the amount    13:15

        9          of $3,500.  That went to Mr. Ward?                 13:15

       10     A.   That's right.                                      13:15

       11     Q.   And again, you will not reveal your bank?          13:15

       12     A.   That's correct.                                    13:15

       13     Q.   Now, these sums from February 24, 1997, to May     13:15

       14          17, 1998, total $40,500.  At least I think my      13:15

       15          addition is right.                                 13:15

       16     A.   They do.                                           13:15

       17     Q.   Is that the grand total of the amount of money     13:15

       18          that you have paid to Grady Ward up to the         13:16

       19          present time?                                      13:16

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Object.                    13:16

       21                 MR. COOLEY:  To what?                       13:16

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  To the term "paid."        13:16

       23                 MR. COOLEY:  Well, I'm using -- see,        13:16

       24          this schedule refers to payments by Robert         13:16
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        1          Minton to Grady Ward.                              13:16

        2     Q.   Let me first ask:  Are there any other payments    13:16

        3          made by you to Grady Ward after May 17, 1998?      13:16

        4     A.   Yes.                                               13:16

        5     Q.   Is there any reason they are not included here?    13:16

        6     A.   Yes.                                               13:16

        7     Q.   What is that reason?                               13:16

        8     A.   He gave me a Smart Card for my digital camera      13:16

        9          and an adapter for my computer, which probably     13:16

       10          all together cost $60 when we were somewhere       13:16

       11          together and I just gave it to him out of my       13:16

       12          pocket.                                            13:16

       13     Q.   You gave him $60 in cash?                          13:16

       14     A.   Yeah.                                              13:17

       15     Q.   So that brings us up to 40,560?                    13:17

       16     A.   I have received goods for the $60.                 13:17

       17     Q.   You bought goods.  You bought something from       13:17

       18          him and you have described it you paid him $60     13:17

       19          in cash?                                           13:17

       20     A.   Correct.                                           13:17

       21     Q.   These other payments he rendered no services       13:17

       22          and gave you no goods for these, right?            13:17

       23     A.   Not necessarily.                                   13:17

       24     Q.   All right.                                         13:17
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        1     A.   Some of those relate to the book contract which    13:17

        2          we will get into later no doubt.                   13:17

        3     Q.   We will.                                           13:17

        4                 Are there any other amounts of money,       13:17

        5          either by check or cash, that you paid to Grady    13:17

        6          Ward, whether for goods, services, or any other    13:17

        7          reason since May 17, 1998?                         13:17

        8     A.   No.                                                13:17

        9                 MR. COOLEY:  May I please have this         13:17

       10          marked as Exhibit 2 to the deposition.             13:17

       11                      (Exhibit No. 2 ID marked.)             13:18

       12     Q.   Now, item 2 on the subpoena, sir, calls for,       13:18

       13          "Any and all documents reflecting or               13:18

       14          memorializing any oral or written agreement        13:18

       15          between you and Grady Ward pursuant to which he    13:18

       16          was or is to write a book or other work            13:18

       17          concerning the Scientology religion, the Church    13:18

       18          of Scientology, his litigation against             13:18

       19          Religious Technology Center or any related         13:18

       20          subjects."                                         13:18

       21                 Have you brought anything in response to    13:18

       22          that?                                              13:18

       23     A.   Yes, I have.                                       13:18

       24     Q.   Are both these in response to that?                13:18
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        1     A.   Both are in response to that.                      13:18

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  I would like the record    13:18

        3          to reflect Mr. Minton has provided two separate    13:18

        4          documents to Mr. Cooley.                           13:19

        5                 MR. COOLEY:  Yes.  I have one in each       13:19

        6          hand.                                              13:19

        7     Q.   The first one I am looking at is entitled,         13:19

        8          "Book Contract Between Grady Ward and Robert S.    13:19

        9          Minton."                                           13:19

       10     A.   Yes.                                               13:19

       11     Q.   It consists of six pages, and on the sixth page    13:19

       12          there is a signature of Grady Ward as author       13:19

       13          and Robert S. Minton as publisher.                 13:19

       14     A.   That's right.                                      13:19

       15     Q.   There appears to have been a change in the date    13:19

       16          on yours.  Was the original date some other        13:19

       17          date that was crossed out and 4 added, November    13:19

       18          4, 1997?                                           13:19

       19     A.   I don't know.                                      13:20

       20     Q.   In any event, that's the date that the             13:20

       21          agreement bears.                                   13:20

       22     A.   That's the operative date.                         13:20

       23     Q.   Now, who prepared this agreement?  Was this        13:20

       24          prepared by a lawyer or by you or by Grady Ward    13:20
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        1          or by whom?                                        13:20

        2     A.   By Mr. Ward.                                       13:20

        3     Q.   Ward prepared this and sent it to you?             13:20

        4     A.   Yes.                                               13:20

        5                 MR. COOLEY:  Just so we will have a         13:20

        6          frame of reference, let's mark that as Exhibit     13:20

        7          3.                                                 13:20

        8                      (Exhibit No. 3 ID marked.)             13:20

        9     Q.   Now, the next document you handed me, which you    13:20

       10          said related to the contract?                      13:20

       11     A.   Correct.                                           13:20

       12     Q.   Is a copy of an Internet, is this one Internet     13:21

       13          posting or several?                                13:21

       14     A.   It's an E-mail from Mr. Ward to me.                13:21

       15     Q.   From Ward to you?                                  13:21

       16     A.   Yes.                                               13:21

       17     Q.   Okay.                                              13:21

       18     A.   Which does contain a copy of a post which          13:21

       19          Mr. Ward subsequently put on the Internet.         13:21

       20     Q.   I've got you.  It's got some handwriting on        13:21

       21          this first page.  Is that yours?                   13:21

       22     A.   It is.                                             13:21

       23     Q.   What's the significance of that?                   13:21

       24     A.   Well, I asked my attorney this morning, but I      13:21
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        1          don't know.  I don't remember what that -- two     13:21

        2          to three days, four days.                          13:21

        3     Q.   Two to three days, four days, 4/13, you don't      13:21

        4          know what that means?                              13:21

        5     A.   4/13 probably relates to a date.                   13:21

        6     Q.   April 13th?                                        13:21

        7     A.   Yes.                                               13:21

        8     Q.   Probably of 1999?                                  13:21

        9     A.   No.                                                13:21

       10     Q.   1998, I'm sorry.                                   13:21

       11     A.   Yes, it probably does relate to that.              13:21

       12     Q.   Do you know what significance it has?              13:21

       13     A.   I don't.                                           13:21

       14     Q.   What you have got here is in one circle, 2 - 3     13:22

       15          days, then underneath that four days, and then     13:22

       16          over to the right 4/13 in a circle and then        13:22

       17          under that plus more time.  Is that what that      13:22

       18          says, plus more time?                              13:22

       19     A.   Yes, that's what that says.                        13:22

       20     Q.   But you don't have any memory of what the          13:22

       21          significance of those entries are?                 13:22

       22     A.   I don't.                                           13:22

       23     Q.   In any event, this E-mail is or it's saying,       13:22

       24          "It was nice to see you again in Los Angeles       13:22
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        1          along with Stacy and all the other net             13:22

        2          citizens."                                         13:22

        3                 I take it that you had been in              13:22

        4          Los Angeles shortly before this was written?       13:22

        5                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:22

        6                 MR. WARD:  I object on relevance.           13:22

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  I object, as well.         13:22

        8                 MR. COOLEY:  All I know, it's produced      13:22

        9          for me.  I didn't ask for it unless it's           13:22

       10          relevant.                                          13:22

       11     Q.   Is this E-mail relevant in any way to the          13:22

       12          contract?                                          13:23

       13     A.   The part that is relevant to the contract is       13:23

       14          beyond the point you are reading now.              13:23

       15     Q.   Well, had you been in Los Angeles in connection    13:23

       16          with the contract?                                 13:23

       17     A.   No.                                                13:23

       18     Q.   You had not?                                       13:23

       19     A.   No.                                                13:23

       20     Q.   He says in this E-mail, "I am submitting the       13:23

       21          following to you and to the Internet as partial    13:23

       22          evidence that I am continuing work on our book     13:23

       23          and to fulfill the requirement for the first       13:23

       24          quarter's royalty advance."                        13:23
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        1     A.   Yes.                                               13:23

        2     Q.   Well, that certainly relates to the contract,      13:23

        3          doesn't it?                                        13:23

        4     A.   It does indeed, Mr. Cooley.                        13:23

        5     Q.   So he is informing you that he was working on      13:23

        6          it and continues to work on the book to fulfill    13:23

        7          the requirement for the first quarter's royalty    13:23

        8          advance.  Is that requirement spelled out in       13:23

        9          this Exhibit 3, this other document?               13:23

       10     A.   Which requirement, the quarterly advance?          13:24

       11     Q.   Yes.                                               13:24

       12     A.   Yes.  It's that page right there.                  13:24

       13     Q.   Royalties and licenses, paragraph 7?               13:24

       14     A.   Yes.                                               13:24

       15     Q.   This paragraph 7 of Exhibit 3 says that, "The      13:24

       16          publisher," that's you?                            13:24

       17     A.   Uh-huh.                                            13:24

       18     Q.   "Shall pay to the author," that's Mr. Ward?        13:24

       19     A.   Yes.                                               13:24

       20     Q.   "Or his duly authorized representatives the        13:24

       21          following advances and royalties: (a) An           13:24

       22          advance of $60,000 against the author's            13:24

       23          earnings under this agreement payable              13:24

       24          one-third, $20,000, on signature, one-sixth,       13:24
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        1          $10,000, three months after signature, a second    13:24

        2          one-sixth, $10,000, six months after               13:24

        3          signature, a third one-sixth, $10,000, nine        13:24

        4          months after signature, and the balance of         13:25

        5          $10,000 upon acceptance of the final manuscript    13:25

        6          by the publisher."                                 13:25

        7                 Is it any of the payments in there that     13:25

        8          you understood them to be referring to by the      13:25

        9          first quarter's royalty advance?                   13:25

       10     A.   Yes.                                               13:25

       11     Q.   What payment was that, sir?                        13:25

       12     A.   It would have been the first $10,000 payment       13:25

       13          due.                                               13:25

       14     Q.   Now, this agreement was signed on November 4,      13:25

       15          1997?                                              13:25

       16     A.   Right.                                             13:25

       17     Q.   So the first $10,000 was due in March --           13:25

       18          January, November, December, January,              13:25

       19          February -- it was due in February, correct?       13:25

       20     A.   Approximately.  I don't know the exact date,       13:25

       21          but it got paid in March.                          13:25

       22     Q.   It indicated that it was due three months after    13:25

       23          signature.  So three months after signature        13:26

       24          would have been roughly February 4, right?         13:26
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        1     A.   Let me take a look at this.                        13:26

        2                 Well, it would have been after the          13:26

        3          report of some quarterly progress and this         13:26

        4          report is dated March 16th.  So it would have      13:26

        5          to be after that.                                  13:26

        6     Q.   All right.  Then there is a second $10,000         13:26

        7          payment due six months after signature?            13:26

        8     A.   Right.                                             13:26

        9     Q.   So that would be roughly --                        13:26

       10     A.   End of May roughly.                                13:26

       11     Q.   End of May, early June of --                       13:26

       12     A.   Of '98.                                            13:26

       13     Q.   We go six months, we are in May?                   13:26

       14     A.   Yeah.                                              13:26

       15     Q.   And then nine months after the signature there     13:26

       16          is another $10,000, and that's the one that was    13:26

       17          due in July, correct?                              13:26

       18     A.   No, that would have been August.                   13:26

       19     Q.   August.  Okay.                                     13:27

       20     A.   August of '98.  But perhaps in order to save       13:27

       21          some time here, we can end the discussions         13:27

       22          about --                                           13:27

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  There is no question.      13:27

       24          Wait for a question.                               13:27
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        1     Q.   I take it that in this Exhibit 3 these initials    13:27

        2          are your initials and Grady Ward's initials?       13:27

        3     A.   That's correct.                                    13:27

        4     Q.   That were put in because the typewritten stuff     13:27

        5          in paragraph 7 of Exhibit 3 were changed in        13:27

        6          ink?                                               13:27

        7     A.   Correct.  They were changed by me by mutual        13:27

        8          agreement.                                         13:27

        9     Q.   He agreed to the changes?                          13:27

       10     A.   Yes, sir.                                          13:27

       11     Q.   So what he is saying to you in this letter, he     13:27

       12          is referring to fulfilling his requirement for     13:27

       13          the first quarter's royalty advance, he meant      13:28

       14          that money that was due pursuant to that first     13:28

       15          $10,000 payment?                                   13:28

       16     A.   Correct.                                           13:28

       17     Q.   Which then he says, "Also included is my group     13:28

       18          photo of the picketers."  This has nothing to      13:28

       19          do with the book, right?                           13:28

       20     A.   Right.                                             13:28

       21     Q.   He is referring there to picketers of some         13:28

       22          Scientology organization or function, right?       13:28

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:28

       24     A.   Correct.                                           13:28
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        1     Q.   Then he says, "If it is not too inconvenient,      13:28

        2          would you please wire the quarterly advance to     13:28

        3          me.  The bank holds all checks for two full        13:28

        4          weeks otherwise.  Here are the bank details."      13:28

        5          And here is where he mentions his bank,            13:28

        6          Humboldt Bank, Eureka main branch, 701 Fifth       13:28

        7          Street, Eureka, California, 95521, and he gives    13:29

        8          you the account numbers?                           13:29

        9     A.   Uh-huh.                                            13:29

       10     Q.   He says, "Our account number 03-112470 in the      13:29

       11          name of Felicity L. Wasser and Grady Ward."        13:29

       12     A.   Correct.                                           13:29

       13     Q.   "Also, if you would, could you wire Johan          13:29

       14          Wevers some traveling and lodging money.  Any      13:29

       15          excess over what is required will, of course,      13:29

       16          be returned to you.  I figure 1,500 ought to       13:29

       17          get him here and lodging for a few days.  I        13:30

       18          will pay any extra that he needs from my           13:30

       19          funds."                                            13:30

       20                 Is this related to the book?                13:30

       21     A.   No.                                                13:30

       22     Q.   "He gave me the following banking data.  Let me    13:30

       23          know if you or your bank needs more                13:30

       24          information."  Then that banking data is           13:30
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        1          redacted out of here.                              13:30

        2                 Could you tell me why you were advancing    13:30

        3          money to this person?                              13:30

        4     A.   I was asked by Mr. Ward to advance money to        13:30

        5          facilitate a person who in the RTC versus Ward     13:30

        6          case had admitted to being Vorlon, which is one    13:30

        7          of the parties Scientology was accusing Grady      13:30

        8          Ward of being.  He needed to come and testify.     13:30

        9     Q.   So he was a witness in the case and you were       13:30

       10          advancing him the funds to come and testify; is    13:30

       11          that a fair statement?                             13:31

       12     A.   No.  I, in fact, gave the funds to Grady Ward      13:31

       13          for him to deal with it.                           13:31

       14     Q.   You advanced the money to Grady so he could        13:31

       15          bring him on as a witness?                         13:31

       16     A.   Right.                                             13:31

       17     Q.   Did he, in fact, show up as a witness?             13:31

       18     A.   I don't know.                                      13:31

       19     Q.   Did you, in fact, advance to Grady the money       13:31

       20          for him to show up as a witness?                   13:31

       21     A.   I sent him $2,000 so that he could take care of    13:31

       22          that if he needed to.                              13:31

       23     Q.   Is that $2,000, shall we add that in?              13:31

       24     A.   No, it's reflected in the payment of $12,000.      13:31
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        1     Q.   I see.  That 12,000 is shown on Exhibit 2 as       13:31

        2          having been advanced on the 31st, included the     13:31

        3          $10,000 for book, plus the $2,000 for the          13:31

        4          witness?                                           13:31

        5     A.   Correct.                                           13:31

        6                 MR. COOLEY:  While we are at it, why        13:31

        7          don't we have this E-mail marked as Exhibit 4.     13:31

        8                      (Exhibit No. 4 ID marked.)             13:32

        9     Q.   Now, sir, are there any other portions of this,    13:32

       10          because it's lengthy, that deal with the           13:32

       11          contract?                                          13:32

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  This being Exhibit 4?      13:32

       13                 MR. COOLEY:  Exhibit 4, this E-mail.        13:32

       14     A.   No.                                                13:32

       15     Q.   There is a lot of stuff about picketing in here    13:32

       16          and impressionistic picket reported by Grady       13:33

       17          Ward, L.A. '98 picket or Twilight of the Dogs.     13:33

       18          Does that have anything to do with the             13:33

       19          contract?                                          13:33

       20     A.   No.                                                13:33

       21     Q.   I guess I didn't finish the part where he was      13:33

       22          requesting the money to bring the witness to       13:33

       23          California.  He says, "I will get an address       13:33

       24          and telephone number if you should need one."      13:33
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        1                 I take it you didn't need one.  You sent    13:33

        2          the money to Ward and you weren't sending it to    13:33

        3          the witness?                                       13:33

        4     A.   Right.                                             13:33

        5     Q.   Then he says, "Thanks for your help and            13:34

        6          continued faith in me.  I think the L.A. picket    13:34

        7          was a watershed."                                  13:34

        8                 Did you both participate in that L.A.       13:34

        9          picket?                                            13:34

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:34

       11     A.   I don't understand.  I don't wish to answer        13:34

       12          that question based on advice from counsel.        13:34

       13     Q.   I asked in the context of you and Ward             13:34

       14          participating in it, but you are refusing to       13:34

       15          answer it on advice of counsel.  So we will        13:34

       16          reserve that for another time.  My motion to       13:34

       17          compel will await, unless we get too many of       13:34

       18          them.                                              13:34

       19                 Now, going back to the subpoena, 3 says     13:34

       20          "All documents, including but not limited to       13:34

       21          W-2 forms, 1099 forms, canceled checks             13:34

       22          reflecting each payment made by you to Ward        13:34

       23          pursuant to any agreement referenced in            13:34

       24          paragraph 2 above."                                13:34
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        1                 Did you bring those?                        13:34

        2     A.   No.                                                13:34

        3     Q.   Did you issue any 1099s to Grady Ward?             13:35

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  I wanted to clarify        13:35

        5          Exhibit 2.                                         13:35

        6                 MR. COOLEY:  You may, sure.                 13:35

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  I believe it was           13:35

        8          produced to the extent that it overlaps with       13:35

        9          your request No. 3 of the subpoena.                13:35

       10                 MR. COOLEY:  Yeah, but what I'm trying      13:35

       11          to determine is whether in return for these,       13:35

       12          all or any portion of these payments, I see,       13:35

       13          for example, two of them were made in '97 and      13:35

       14          two in '98.                                        13:35

       15     Q.   Were 1099s issued to Grady Ward for each of        13:35

       16          those years reflecting the payments in each of     13:35

       17          those years?                                       13:35

       18     A.   No.                                                13:35

       19     Q.   They were not?                                     13:35

       20     A.   They were not.                                     13:35

       21     Q.   Was he an employee of yours at that time?          13:35

       22     A.   No.                                                13:35

       23     Q.   Were gift tax returns filed by you in              13:35

       24          connection with this?                              13:35
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:35

        2     A.   Is that relevant?                                  13:35

        3                 MR. COOLEY:  Let me say this --             13:35

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm going to state an      13:36

        5          objection.  Perhaps if you rephrased your          13:36

        6          question, Earle.                                   13:36

        7     Q.   What I'm trying to determine is whether these      13:36

        8          payments were payments made to Grady Ward as       13:36

        9          gifts or for consideration and they get treated    13:36

       10          differently depending upon what they are.          13:36

       11                 If it's a gift, the issue arises whether    13:36

       12          a gift tax return was filed on it by               13:36

       13          Mr. Minton.  If it was income to Grady Ward,       13:36

       14          the question is whether a 1099 was issued.         13:36

       15                 We have already established that 1099s      13:36

       16          were not issued.  And now I'm moving into the      13:36

       17          gift department, and see if they are gifts,        13:36

       18          were gift tax returns filed on it.                 13:36

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  That's not a question.     13:36

       20          I guess we will wait and take each question at     13:36

       21          a time.                                            13:36

       22     Q.   Were gift tax returns filed on any of the          13:36

       23          payments made on Exhibit 2 to Grady Ward?          13:36

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:36
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        1     A.   I won't answer that question based on advice       13:37

        2          from counsel.                                      13:37

        3     Q.   Were any Internal Revenue Service filings made     13:37

        4          by you in connection with these payments to        13:37

        5          Grady Ward, that is, Internal Revenue Service      13:37

        6          filings reflecting the payments to Ward?           13:37

        7     A.   Again, based on advice from counsel, I won't       13:37

        8          answer that.                                       13:37

        9     Q.   Well, is there anything you wish to add to         13:37

       10          clarify the situation so that we could             13:37

       11          determine whether you made gifts or whether you    13:37

       12          made payments of income to Grady Ward, and if      13:37

       13          so, will you please do so.                         13:37

       14                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:37

       15                 MR. COOLEY:  I have not heard her tell      13:37

       16          you not to answer, but if she is doing so --       13:37

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Mr. Minton wishes to       13:37

       18          consult with me.                                   13:37

       19                 MR. COOLEY:  That's fine.                   13:38

       20                 (Discussion off the record.)                13:38

       21     A.   Yes.  In order to clarify the issue somewhat       13:39

       22          for you, all the payments in that schedule         13:39

       23          there were treated as gifts.                       13:39

       24     Q.   Even though some of, most of them, were            13:40
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        1          royalties?                                         13:40

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:40

        3     Q.   Let me just go to paragraph 7.                     13:40

        4     A.   I just wanted to clarify for you what they         13:40

        5          were.                                              13:40

        6     Q.   I appreciate that very much, and now I am          13:40

        7          trying to find out why they were treated that      13:40

        8          way, because paragraph 7 talks about these         13:40

        9          payments, the up-front 20 that was paid in         13:40

       10          November.                                          13:40

       11     A.   Uh-huh.                                            13:40

       12     Q.   Of '97.  And the ten that was paid next and        13:40

       13          then the next ten.  It refers to them as           13:40

       14          royalties under the heading Royalties and          13:40

       15          Licenses, and the opening to that paragraph        13:40

       16          says, "The publisher shall pay to the author or    13:40

       17          his duly authorized representatives the            13:40

       18          following advances and royalties."                 13:40

       19                 Now, am I correct that the payments         13:40

       20          shown on this schedule, except for the $2,000      13:41

       21          that was for the witness and the 60 bucks for      13:41

       22          the stuff he sold you, were all for the            13:41

       23          contract?                                          13:41

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.  I think it     13:41
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        1          might be helpful if you placed that exhibit in     13:41

        2          front of him.                                      13:41

        3     A.   Maybe you should repeat that question, as well,    13:41

        4          because I'm not following what you said there.     13:41

        5     Q.   You produced this document for me when I asked     13:41

        6          for payments to Grady Ward, and then you           13:41

        7          produced the contract?                             13:41

        8     A.   Correct.                                           13:41

        9     Q.   I might have been totally mistaken, but it was     13:41

       10          my understanding, and if I'm incorrect, did you    13:41

       11          tell me that most of the money on that Exhibit     13:41

       12          2 was paid under paragraph 7 of the contract?      13:41

       13     A.   That's correct.                                    13:41

       14     Q.   So we know, for example, that the $20,000          13:41

       15          payment on November 4th was the 20,000 that was    13:42

       16          paid on signing the contract?                      13:42

       17     A.   Right.                                             13:42

       18     Q.   And that was paid under paragraph 7 of the         13:42

       19          contract which is headed Royalties and             13:42

       20          Licenses?                                          13:42

       21     A.   Correct.                                           13:42

       22     Q.   And pursuant to the opening sentence, it says,     13:42

       23          "The publisher shall pay to the author or his      13:42

       24          duly authorized representative the following       13:42
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        1          advances and royalties."                           13:42

        2                 Was that an advance or royalty or was it    13:42

        3          a gift?                                            13:42

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:42

        5     A.   Both.                                              13:42

        6     Q.   It was both?                                       13:42

        7     A.   Let me try to make this easier.                    13:42

        8     Q.   Certainly.  Anything you can do to make my life    13:42

        9          easier would be deeply appreciated.                13:42

       10     A.   It was, at the time of the payment, a payment      13:42

       11          under this contract.  This contract was            13:42

       12          subsequently canceled.                             13:42

       13     Q.   I see.                                             13:42

       14     A.   And I, therefore, decided to treat these as        13:42

       15          gifts and informed Mr. Ward accordingly.           13:42

       16     Q.   All right.  You canceled Exhibit 3?                13:43

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 13:43

       18     A.   Excuse me?                                         13:43

       19     Q.   Did you cancel Exhibit 3?                          13:43

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Just let the record        13:43

       21          reflect that Mr. Minton needs to confer.           13:43

       22                 MR. COOLEY:  He is going to confer with     13:43

       23          his counsel again.                                 13:43

       24                 (Discussion off the record.)                13:43
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  I just want the record     13:43

        2          to reflect Mr. Minton was confused by the          13:43

        3          question.                                          13:43

        4     Q.   What about the question confused you, sir?  I      13:43

        5          will try to unconfuse you.                         13:43

        6     A.   Did I cancel the contract?                         13:43

        7     Q.   I thought you testified you did.                   13:43

        8     A.   I said the contract was canceled.                  13:43

        9     Q.   The contract was canceled?                         13:43

       10     A.   I didn't say I canceled the contract.              13:43

       11     Q.   Was the contract unilaterally canceled by you      13:44

       12          or bilaterally canceled by you and Mr. Ward in     13:44

       13          an agreement?                                      13:44

       14     A.   We agreed that the progress for the second         13:44

       15          quarter was not happening.  And under the terms    13:44

       16          of the contract, if progress under the contract    13:44

       17          didn't occur and Mr. Ward didn't submit            13:44

       18          evidence of that, the contract could be            13:44

       19          canceled or deferred, but at the time Mr. Ward,    13:44

       20          as you are probably well aware, was up to his      13:44

       21          eyeballs in litigation with Mr. McShane and RTC    13:44

       22          and said that he did not think they could          13:44

       23          complete this thing within any time frame          13:44

       24          originally envisioned by us, and we agreed to      13:44
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        1          cancel the contract.                               13:44

        2     Q.   When did you make that agreement, sir?             13:44

        3     A.   May, June, July, sometime around there, of         13:45

        4          1998.                                              13:45

        5     Q.   May, June, or July?                                13:45

        6     A.   Sometime around there.                             13:45

        7     Q.   But you can't be any more precise than that?       13:45

        8     A.   Well, I know we talked about it in May             13:45

        9          initially.  I just sort of said, Well, you         13:45

       10          know, let's see how it goes for a little while.    13:45

       11          And then at some point it wasn't going anywhere    13:45

       12          and Mr. Ward confirmed that it wasn't going to     13:45

       13          go anywhere, and so we just agreed to finally      13:45

       14          cancel it, and that occurred sometime in June      13:45

       15          or July.                                           13:45

       16     Q.   Of 1998?                                           13:45

       17     A.   '98.                                               13:45

       18     Q.   When you talked about it in May, was that          13:45

       19          before or after Mr. Ward, the settlement of        13:45

       20          Mr. Ward's case?  I know Mr. Ward is contesting    13:45

       21          that settlement, but it had a date, as I           13:46

       22          recall, of May 12th or 13th.  Was your             13:46

       23          discussion about canceling the book before or      13:46

       24          after that?                                        13:46
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        1     A.   Before, the initial discussions.                   13:46

        2     Q.   Before he settled?                                 13:46

        3     A.   Correct.                                           13:46

        4     Q.   Are you through with your answer?                  13:46

        5     A.   I am.                                              13:46

        6     Q.   I'm trying to find that paragraph you alluded      13:46

        7          to about progress delivered.                       13:46

        8     A.   I'm not sure it's even in there.                   13:46

        9     Q.   Well, paragraph 3 says that, "The author agrees    13:46

       10          to deliver to the publisher not later than         13:47

       11          December 1, 1998, a complete typewritten script    13:47

       12          of the work and a complete copy of the work in     13:47

       13          machine readable form together referred to as      13:47

       14          the 'final manuscript.'"                           13:47

       15                 So he had a December 1, 1998, deadline      13:47

       16          that he agreed to for the total job to be done,    13:47

       17          right?                                             13:47

       18     A.   Right.                                             13:47

       19     Q.   He agreed that, "The author agrees that the        13:48

       20          quarterly payments provided in Paragraph 7 are     13:48

       21          contingent upon supplying such reasonable          13:48

       22          evidence of progress to the publisher"?            13:48

       23     A.   Right.                                             13:48

       24     Q.   I don't see anything in here that talks about      13:48
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        1          you being able to cancel the whole thing or the    13:48

        2          whole thing being subject to cancellation.         13:48

        3                 It wasn't a unilateral cancellation, you    13:48

        4          agreed together on it?                             13:48

        5     A.   Yes, we mutually agreed on it.                     13:48

        6     Q.   You first started talking about it in May          13:48

        7          sometime --                                        13:48

        8                 MR. WARD:  I object because the question    13:48

        9          has been asked and answered.                       13:48

       10                 MR. COOLEY:  I'm trying now to -- I'm       13:48

       11          going to ask it again and your objection is        13:48

       12          noted, sir.  Thank you.                            13:48

       13     Q.   You started talking about it just prior to         13:48

       14          early in May of 1998 and you reached a decision    13:48

       15          sometime, you say, was it in July because I'm      13:48

       16          not sure --                                        13:48

       17     A.   June or July.                                      13:48

       18     Q.   June or July.  Can you pinpoint that any better    13:48

       19          by reference to any records or documents?          13:48

       20     A.   No, I can't.                                       13:48

       21     Q.   Let's go back to the subpoena.  Paragraph 4        13:49

       22          was, "If you had entered into an agreement with    13:49

       23          Ward of the kind described in paragraph 2 above    13:49

       24          but said agreement was then canceled, breached,    13:49
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        1          terminated, replaced, or is not presently          13:49

        2          operative for any reason, please produce all       13:49

        3          documents which reflect, relate to, concern, or    13:49

        4          memorialize said cancellation, termination,        13:49

        5          breach, replacement or inoperative status."        13:49

        6                 I guess a shorthand expression on that      13:49

        7          is you had a book contract and you produced        13:49

        8          documents on that.  Do you have any documents      13:49

        9          relating to the cancellation?                      13:49

       10     A.   No.                                                13:49

       11     Q.   No E-mail?                                         13:49

       12     A.   No.                                                13:49

       13     Q.   No Internet postings of any kind?                  13:49

       14     A.   No.                                                13:49

       15     Q.   All done orally between you and Mr. Ward?          13:49

       16     A.   Correct.                                           13:49

       17                 MR. COOLEY:  We will make copies of         13:51

       18          everything for you, all right, Gabrielle?          13:51

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  Absolutely.                13:51

       20                 MR. COOLEY:  I have a declaration of        13:51

       21          Grady Ward submitted to Judge Fogel dated          13:51

       22          November 24, 1998.  I ask that this be marked      13:51

       23          as the next exhibit.                               13:51

       24                      (Exhibit No. 5 ID marked.)             13:52
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        1                 MR. COOLEY:  I ask this declaration of      13:52

        2          Robert S. Minton dated November 12, 1998, be       13:52

        3          marked as Exhibit 6.                               13:52

        4                      (Exhibit No. 6 ID marked.)             13:53

        5     Q.   Now, Exhibit 5, Mr. Minton, is a declaration of    13:53

        6          Grady Ward in which he says on the second page     13:53

        7          in paragraph 6 that "Exhibit 3" -- what he is      13:53

        8          referring to as Exhibit 3 -- "is a declaration     13:53

        9          under the penalty of perjury made by Robert S.     13:53

       10          Minton regarding plaintiff's unlawful              13:53

       11          interference with the ability of the defendant     13:53

       12          to earn money and rise above his indigency."       13:53

       13     A.   Yes.                                               13:53

       14     Q.   Do you see that?                                   13:53

       15     A.   Yes.                                               13:53

       16     Q.   This is the declaration he is referring to we      13:53

       17          have now marked as Exhibit 6, which is your        13:53

       18          declaration dated November 12, 1998.  Do you       13:53

       19          see that?                                          13:54

       20     A.   I do.                                              13:54

       21     Q.   All right.  I want to go over with you some of     13:54

       22          the statements that you make in your               13:54

       23          declaration.                                       13:54

       24                 First, in your declaration, you refer in    13:54
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        1          paragraph 2 to a meeting that you had, "On July    13:54

        2          13th, 1998, in Los Angeles, California, with       13:54

        3          Scientology officials, Mr. Michael Rinder, who     13:54

        4          represented himself to be the senior executive     13:54

        5          of the Office of Special Affairs of the Church     13:54

        6          of Scientology, and Mr. Marty Rathbun, who on      13:54

        7          knowledge and belief I believe to be one of the    13:54

        8          members of the board of Religious Technology       13:54

        9          Center, Inc."                                      13:54

       10     A.   Correct.                                           13:54

       11     Q.   In fact, did a meeting take place in Los           13:54

       12          Angeles with those men on July 13, 1998?           13:55

       13     A.   Yes.                                               13:55

       14     Q.   Who was present at the meeting, those two?         13:55

       15     A.   And me.                                            13:55

       16     Q.   And no one else, correct?                          13:55

       17     A.   No one that I could see.                           13:55

       18     Q.   No one you could see.                              13:55

       19                 There was no one there.  The three of       13:55

       20          you were in a room, and where was it?              13:55

       21     A.   Celebrity Center, 6th floor, one of the rooms.     13:55

       22     Q.   The Scientology Celebrity Center on Franklin       13:55

       23          Street in L.A.?                                    13:55

       24     A.   Right.                                             13:55
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        1     Q.   On the second page you say in paragraph 4,         13:55

        2          "These gentlemen made it clear that the Church     13:55

        3          of Scientology investigation and harassment        13:55

        4          that I, my family, and business associates have    13:55

        5          been suffering would only cease if I were to       13:55

        6          sign their settlement agreement."                  13:55

        7     A.   Correct.                                           13:55

        8     Q.   And this settlement agreement refers to a          13:55

        9          four-page agreement that you are talking about     13:56

       10          in paragraph 3 of your declaration?                13:56

       11     A.   Yes, that's right.                                 13:56

       12     Q.   And then you say in paragraph 5, "Of the 14        13:56

       13          points within the settlement agreement, one        13:56

       14          point specifically dealt with my business          13:56

       15          relationship with the defendant, Grady Ward.       13:56

       16          The Church of Scientology demanded that I stop     13:56

       17          giving Grady Ward any kind of financial            13:56

       18          assistance and to unilaterally breach a            13:56

       19          contract I had with him to complete a book         13:56

       20          regarding scientology."                            13:56

       21     A.   That's correct.                                    13:56

       22     Q.   And this occurred on the 13th of July?             13:56

       23     A.   That's correct.                                    13:56

       24     Q.   This, I take it, was the subject matter that       13:56
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        1          you had already discussed with Grady Ward in       13:56

        2          May, correct?                                      13:56

        3                 MR. WARD:  Well, I object to the            13:56

        4          question as compound.  I don't know exactly the    13:56

        5          question you are asking.                           13:57

        6     Q.   Do you understand the question?                    13:57

        7     A.   I do understand the question, and I will give      13:57

        8          you a simple answer for it.                        13:57

        9     Q.   The simpler the better.  Go ahead.                 13:57

       10     A.   As I stated previously, we began to discuss        13:57

       11          whether Mr. Ward would be able to complete the     13:57

       12          quarterly requirement under that book contract     13:57

       13          or any further quarterly requirements under        13:57

       14          that book contract back in May.                    13:57

       15     Q.   How many had he been paid at that time?            13:57

       16     A.   One.                                               13:57

       17     Q.   The second one was due when?                       13:57

       18     A.   Let's see when the first one was made.  The end    13:57

       19          of March, so end of June.                          13:57

       20     Q.   Certainly when you first started talking about     13:57

       21          this, the first one had been paid, hadn't it?      13:57

       22     A.   Yes.                                               13:57

       23     Q.   When you started talking about this, and I         13:57

       24          think you placed that just before the 12th of      13:57
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        1          May?                                               13:57

        2     A.   Or sometime early May.  I didn't say before the    13:58

        3          12th.                                              13:58

        4     Q.   It was --                                          13:58

        5     A.   Early May.                                         13:58

        6     Q.   Before the settlement?                             13:58

        7     A.   Yes.                                               13:58

        8     Q.   Before Grady Ward's settlement?                    13:58

        9     A.   Yes.                                               13:58

       10     Q.   So now you say, as I understand it, Well, let's    13:58

       11          wait and see how it goes, and around June or       13:58

       12          July you concluded it wasn't going to happen       13:58

       13          and you shut it down, right?                       13:58

       14     A.   Right.                                             13:58

       15     Q.   Now, on July 13th, when you had this meeting       13:58

       16          with Rinder and Rathbun at the Celebrity           13:58

       17          Center, Scientology Celebrity Center in L.A.,      13:58

       18          and they demanded that you unilaterally breach     13:58

       19          the contract you had with Grady Ward, hadn't       13:59

       20          you already decided that you weren't going to      13:59

       21          make the next payment and you were going to        13:59

       22          shut it down?                                      13:59

       23     A.   No.                                                13:59

       24     Q.   So is it fair to say that you made that after      13:59
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        1          July 13th?                                         13:59

        2     A.   I would say so.                                    13:59

        3     Q.   How long after July 13th did you make that         13:59

        4          decision?                                          13:59

        5     A.   I don't know.                                      13:59

        6     Q.   Was it in the month of July?                       13:59

        7     A.   I believe so.                                      13:59

        8     Q.   So was that made pursuant to the demand of         13:59

        9          Rathbun and Rinder, or was that made pursuant      13:59

       10          to the discussions that you and Grady Ward         13:59

       11          already had going?                                 13:59

       12     A.   Pursuant to the discussions Grady Ward and I       13:59

       13          already had going.                                 13:59

       14                 MR. COOLEY:  May that be marked as          14:01

       15          Exhibit 7.  This is a letter from Grady Ward to    14:01

       16          The Honorable Jeremy Fogel dated August 30,        14:01

       17          1998.  I ask that be marked as Exhibit 7.          14:01

       18                      (Exhibit No. 7 ID marked.)             14:01

       19     Q.   I invite your attention to this letter that        14:01

       20          Grady Ward wrote to Judge Fogel on August 30,      14:01

       21          1998, and I particularly invite your attention     14:02

       22          to the third paragraph.                            14:02

       23     A.   Right.                                             14:02

       24     Q.   In which Mr. Ward states, "I have also learned     14:02
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        1          that the plaintiff -- a member of the board of     14:02

        2          directors of RTC -- a Mr. Marty Rathbun,           14:02

        3          demanded in late May 1998 that in order to         14:02

        4          prevent further harassment from Scientology,       14:02

        5          that Mr. Robert S. Minton breach his book          14:02

        6          contract with me.  Amazingly, Mr. Rathbun          14:02

        7          promised to pay for an attorney to defend          14:02

        8          Mr. Minton from any resulting breach of            14:02

        9          contract suit brought by me for unlawful           14:02

       10          termination.  This kind of behavior during         14:02

       11          settlement negotiations that includes as a         14:02

       12          material element the payments with respect to a    14:02

       13          book contract between Robert S. Minton and         14:02

       14          myself is itself a breach of California law and    14:02

       15          is a sufficient cause by itself for rescission,    14:03

       16          even if a settlement contract existed between      14:03

       17          the plaintiff and myself, which does not."         14:03

       18                 You didn't have any meeting with Rathbun    14:03

       19          and Rinder or Rathbun alone in May of 1998, did    14:03

       20          you, sir?                                          14:03

       21     A.   Yes, I did.                                        14:03

       22     Q.   In connection with this book?                      14:03

       23     A.   They brought it up, yes.                           14:03

       24     Q.   When in May of '98 did you have that meeting?      14:03
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        1     A.   I don't have any calendar with me, but it's        14:03

        2          been well documented on the Internet to date.      14:03

        3          It was at Celebrity Center.  It occurred, I        14:03

        4          believe by my recollection, May 18th, but that     14:03

        5          may or may not be the right date.                  14:03

        6     Q.   It is in this declaration which we have marked     14:04

        7          as Exhibit 6, your declaration, that you say       14:04

        8          that the conversation described in paragraphs 4    14:04

        9          and 5 and 6 of the declaration took place on       14:04

       10          July 13th, 1998?                                   14:04

       11     A.   Which declaration here, my declaration?            14:04

       12     Q.   Yes, your declaration.                             14:04

       13     A.   That's Grady Ward's.                               14:04

       14     Q.   Exhibit 6 is your declaration.                     14:04

       15                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm going to object to     14:04

       16          the question.                                      14:04

       17     A.   The numbers?                                       14:04

       18     Q.   You see the conversations that you attribute to    14:04

       19          these gentlemen?                                   14:04

       20     A.   Correct.                                           14:04

       21     Q.   In paragraphs 4, 5 and 6?                          14:04

       22     A.   Yes.                                               14:05

       23     Q.   You say in paragraph 2 that those conversations    14:05

       24          took place on July 13th?                           14:05
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        1     A.   Yes.

        2                 MR. COOLEY:  Off the record.                14:14

        3                 (Short recess.)                             14:14

        4                 MR. COOLEY:  Are you still with us,         14:14

        5          Mr. Ward?                                          14:14

        6                 MR. WARD:  Yes.  Thank you for asking.      14:14

        7                 MR. COOLEY:  The reporter has informed      14:15

        8          me that when his battery quit on him, he got my    14:15

        9          question and he didn't get the answer.  I'm        14:15

       10          going to reask the question.                       14:15

       11     Q.   The question was that in Exhibit 6 of this         14:15

       12          deposition, which is Mr. Minton's declaration      14:15

       13          of November 12th, 1998, submitted by Mr. Ward      14:15

       14          to the court with his declaration of November      14:15

       15          24th, 1998, Mr. Minton in paragraphs 4, 5 and 6    14:15

       16          of his declaration talks about statements made     14:16

       17          by Mr. Rathbun and Mr. Rinder relating to          14:16

       18          unilaterally breaching the contract and the        14:16

       19          like as having occurred on July 13, 1998.          14:16

       20                 The question in substance asked             14:16

       21          Mr. Minton whether that was the day that           14:16

       22          occurred.  He said yes, but they occurred in       14:16

       23          November, another date.  Go ahead and answer.      14:16

       24     A.   Yes, that is the date at which this specific       14:16
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        1          declaration is based upon.  There were,            14:16

        2          however, another meeting, two other meetings,      14:16

        3          in fact, with Messrs. Rathbun and Rinder, one I    14:16

        4          believe the date was May 18th, at which time,      14:16

        5          you know, without producing a settlement           14:17

        6          agreement, they went through the things that       14:17

        7          they would like to see happen in terms of me       14:17

        8          stopping payment, giving moneys to a number of     14:17

        9          people, including Grady Ward, and they knew at     14:17

       10          that time about the book contract with Grady       14:17

       11          because I told them then that I had a contract     14:17

       12          with Grady Ward.  That was in May.                 14:17

       13     Q.   Let's first talk about the May 18th meeting.       14:17

       14     A.   Okay.                                              14:17

       15     Q.   Where did it take place?                           14:17

       16     A.   Celebrity Center at the Church of Scientology      14:17

       17          on Hollywood Boulevard, I think.                   14:17

       18     Q.   I think the official address is Franklin           14:17

       19          Street.                                            14:17

       20     A.   Close enough.                                      14:17

       21     Q.   But in any event, you were present at that         14:17

       22          meeting.  Was anybody with you?                    14:17

       23     A.   Stacy Brooks was with me.                          14:17

       24     Q.   Marty Rathbun was present?                         14:18
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        1     A.   Correct.                                           14:18

        2     Q.   And Michael Rinder was present?                    14:18

        3     A.   Correct.                                           14:18

        4     Q.   Anybody else?                                      14:18

        5     A.   Not that I know of.                                14:18

        6     Q.   At that meeting did you discuss the book           14:18

        7          contract?                                          14:18

        8     A.   It was mentioned.                                  14:18

        9     Q.   Did they tell you they didn't want you to make     14:18

       10          any more payments under that book contract?        14:18

       11     A.   They didn't specifically say that, but they        14:18

       12          implied it.                                        14:18

       13     Q.   What did they say from which you inferred          14:18

       14          that's what they were implying?                    14:18

       15     A.   Well, Mr. Ward is one of numerous people, which    14:18

       16          you are well aware, that I have assisted in        14:18

       17          various ways with their problems with the          14:18

       18          Church of Scientology.                             14:18

       19     Q.   When you say, "assisted in various ways," you      14:18

       20          mean one of the primary ways is financially?       14:18

       21     A.   Correct.  It's not the only way, but it's one      14:18

       22          of the principal ways, seemingly one of the        14:18

       23          more effective ways.                               14:19

       24     Q.   And one of the more appreciated ways, I'm sure.    14:19
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:19

        2     Q.   Go ahead.                                          14:19

        3     A.   Well, it was made very clear by Mr. Rathbun at     14:19

        4          that meeting that all my troubles would stop,      14:19

        5          all my family's troubles would stop, all my        14:19

        6          friends' troubles would stop, all the              14:19

        7          harassment that the Church of Scientology has      14:19

        8          been heaping upon me would stop if I stopped       14:19

        9          giving money to these people, and he enumerated    14:19

       10          the people.                                        14:19

       11     Q.   Who were they?                                     14:19

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Well --                    14:19

       13     A.   As it relates to Grady Ward, he was one of         14:19

       14          them.                                              14:19

       15     Q.   I think I saw somewhere there were 14.             14:19

       16     A.   That's a subsequent meeting now.  You are          14:19

       17          skipping meetings here.                            14:19

       18     Q.   All right.  But did he refer to the same 14 in     14:19

       19          the May 18th meeting?                              14:19

       20     A.   Most probably.                                     14:19

       21     Q.   Go ahead.  Continue with that meeting.             14:20

       22     A.   Well, that was part of the meeting.  The           14:20

       23          meeting went on for five and a half hours.         14:20

       24          There were parts that relate to Grady Ward that    14:20
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        1          were relatively inconsequential in terms of the    14:20

        2          time it took to go over it.                        14:20

        3     Q.   When you were talking with them on that date,      14:20

        4          May 18th, Grady Ward settlement had already        14:20

        5          been made, had it not?                             14:20

        6     A.   Yes, in fact, it had.                              14:20

        7     Q.   It had been made five or six days before,          14:20

        8          approximately a week before somewhere, in that     14:20

        9          vicinity?                                          14:20

       10     A.   Right.                                             14:20

       11     Q.   Did you know that one of the provisions of that    14:20

       12          agreement was that the next payment that Grady     14:20

       13          Ward was scheduled to receive from you for the     14:20

       14          book was to be paid, $10,000 was to be paid to     14:20

       15          the Church of Scientology under that               14:21

       16          settlement?                                        14:21

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:21

       18     A.   I did know that.                                   14:21

       19     Q.   When did you learn that?                           14:21

       20     A.   A few days before the meeting with Rathbun and     14:21

       21          Rinder.                                            14:21

       22     Q.   From whom did you learn it?                        14:21

       23     A.   The transcript of the court records.               14:21

       24     Q.   Who did you get the transcript from?               14:21
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:21

        2     Q.   Unless she instructs you not to answer --          14:21

        3     A.   The court reporter.                                14:21

        4     Q.   Did you order it directly from the court           14:21

        5          reporter?                                          14:21

        6     A.   I happened to be at the court.                     14:21

        7     Q.   So you were present for that settlement            14:21

        8          discussion?                                        14:21

        9     A.   No, no, no, I wasn't.                              14:21

       10     Q.   You weren't?                                       14:21

       11     A.   I was at the court for another person's hearing    14:21

       12          that was scheduled a day or two before I met       14:21

       13          with Rathbun and Rinder.                           14:21

       14     Q.   So you got the transcript and you saw that that    14:21

       15          10,000 was going to go directly to RTC?            14:22

       16     A.   Well, what I saw in the transcript was that a      14:22

       17          supposed settlement discussion had taken place.    14:22

       18     Q.   Did you read what the Court had to say?            14:22

       19     A.   At that time the Court didn't have much to say     14:22

       20          about it, as I recall.  It was a settlement        14:22

       21          discussion with a magistrate there sort of         14:22

       22          supervising.                                       14:22

       23     Q.   Was it from that transcript that you learned       14:22

       24          that that 10,000, when you paid it, was to go      14:22
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        1          to RTC?                                            14:22

        2     A.   Yes, yes.                                          14:22

        3     Q.   Now, is it your testimony that --                  14:22

        4     A.   If -- let me finish my answer.  If that was a      14:22

        5          settlement agreement.                              14:22

        6     Q.   Well, it didn't say that in the transcript, did    14:22

        7          it?                                                14:22

        8     A.   Well, Mr. Ward apparently didn't think it was a    14:22

        9          settlement agreement.  I had questions as to       14:23

       10          whether it was or not.                             14:23

       11     Q.   Did Mr. Ward communicate those misgivings as to    14:23

       12          whether he had a settlement agreement to you?      14:23

       13     A.   He did.                                            14:23

       14     Q.   Before your meeting on May 18th?                   14:23

       15     A.   Yes.  And I informed Mr. Rathbun that as far as    14:23

       16          Mr. Ward was concerned, he didn't feel he had a    14:23

       17          settlement agreement with the Church of            14:23

       18          Scientology.                                       14:23

       19     Q.   Are you aware that Mr. Ward's appeal has been      14:23

       20          turned down?                                       14:23

       21                 MR. WARD:  Objection.  That assumes         14:23

       22          facts not in evidence.  That's not true.  It's     14:23

       23          still being litigated at this point.               14:23

       24     Q.   Well, there's been a decision against Mr. Ward     14:23
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        1          by the Ninth Circuit Court of Appeals.  Are you    14:23

        2          aware of that?                                     14:24

        3                 MR. WARD:  Well, that takes into account    14:24

        4          a legal conclusion.  So I object.                  14:24

        5                 MR. COOLEY:  Thank you.  Your objection     14:24

        6          is noted.                                          14:24

        7     Q.   You may answer if your lawyer let's you.           14:24

        8     A.   I don't really know.  I know he's had some         14:24

        9          minor legal setbacks from time to time.            14:24

       10     Q.   Have you read the decision?                        14:24

       11     A.   No.                                                14:24

       12     Q.   In any event, six days after that, if it was on    14:24

       13          the 12th, six days after that settlement           14:24

       14          session, is it your testimony that Rathbun and     14:24

       15          Rinder asked you not to pay the next $10,000 or    14:24

       16          any other payments for the book to Mr. Ward?       14:24

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:24

       18     A.   Excuse me.                                         14:25

       19                 MR. COOLEY:  Let the record show that       14:25

       20          Mr. Minton is conferring with his counsel.         14:25

       21                 (Discussion off the record.)                14:25

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  Can I have the question    14:25

       23          read back.                                         14:25

       24                 MR. COOLEY:  Sure.                          14:25
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        1                 (Question read.)                            14:25

        2     A.   Excuse me.                                         14:25

        3                 (Discussion off the record.)

        4     A.   I understand the question now.  Yes, that's        14:26

        5          true.                                              14:26

        6     Q.   But you did not comply with that request?          14:26

        7     A.   Or any of the other requests.                      14:26

        8     Q.   Or any of the other requests?                      14:26

        9     A.   Correct.                                           14:26

       10     Q.   Which related to other people?                     14:26

       11     A.   Correct.                                           14:26

       12     Q.   Then you had another meeting late in May,          14:26

       13          right, with Rathbun and Rinder?                    14:26

       14     A.   Correct.                                           14:26

       15     Q.   Where did that take place?                         14:26

       16     A.   Here in Boston.                                    14:26

       17     Q.   They came to Boston in the end of May 1998?        14:26

       18     A.   Correct.  I believe it was May.  It might have     14:26

       19          been early June.  Well, yes, it was pretty         14:26

       20          close.  They were really anxious to have that      14:26

       21          second meeting.  So it would have been late        14:26

       22          May.                                               14:26

       23     Q.   I'm sorry.  I don't mean to interrupt.             14:26

       24                 Where did that meeting take place?          14:26
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        1     A.   The Marriott Long Wharf Hotel in their hotel       14:27

        2          room, one of their hotel rooms.                    14:27

        3     Q.   Did they repeat the request that you stop          14:27

        4          paying any money to Ward?                          14:27

        5     A.   No.                                                14:27

        6     Q.   What was this meeting all about?                   14:27

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection, to the          14:27

        8          extent that it's seeking information outside       14:27

        9          the scope of this deposition.                      14:27

       10                 MR. COOLEY:  Well, have you read the        14:27

       11          judge's order on this deposition?                  14:27

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Yes, I have.               14:27

       13                 MR. COOLEY:  I do not agree with your       14:27

       14          definition of the scope of that deposition, but    14:27

       15          I'm trying to avoid a confrontation over that      14:27

       16          at this time.                                      14:27

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  I understand that,         14:27

       18          Mr. Cooley.  Perhaps if you put some kind of       14:27

       19          subject matter into your question.                 14:27

       20                 MR. COOLEY:  I just want to know what       14:27

       21          the meeting -- he said in response to my           14:27

       22          question that he had two prior meetings with       14:27

       23          them, not just the meeting on July 13th.  I        14:27

       24          have explored partially the meeting of May         14:28
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        1          18th.  I now want to explore the meeting of May    14:28

        2          28th and find out what the subject matter was      14:28

        3          of that meeting and what was discussed.            14:28

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  I object to the            14:28

        5          question.  The prior question, the previous        14:28

        6          question to Mr. Minton was whether he was asked    14:28

        7          to stop making the payments to Mr. Ward at that    14:28

        8          meeting and he said no.                            14:28

        9                 MR. COOLEY:  Now I want to know what the    14:28

       10          meeting was about.                                 14:28

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  If you are willing to      14:28

       12          ask the question with the limitation to            14:28

       13          Mr. Ward or the contract.                          14:28

       14                 MR. COOLEY:  No, I'm not.                   14:28

       15                 MS. WOLOHOJIAN:  I renew my objection.      14:28

       16                 MR. COOLEY:  Are you instructing him not    14:28

       17          to answer?                                         14:28

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm not.  I am simply      14:28

       19          stating my objection, noting I believe it's        14:28

       20          outside the permitted scope of the deposition      14:28

       21          and is seeking to go into material for no          14:28

       22          purpose related, legitimate purpose related to     14:28

       23          this deposition, and I'm leaving it to             14:28

       24          Mr. Minton as to whether he wishes to answer       14:28
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        1          that question as phrased or not.                   14:28

        2                 MR. WARD:  I want to add this is a          14:29

        3          deposition that is being conducted pursuant to     14:29

        4          Federal Rules of Civil Procedure 69, which is      14:29

        5          the debtor-creditor implied relationship.          14:29

        6     Q.   I'm asking you again what transpired at that       14:29

        7          meeting?                                           14:29

        8                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:29

        9     Q.   She's objected.  She's not instructed you not      14:29

       10          to answer.                                         14:29

       11     A.   Nothing relevant to Mr. Ward.                      14:29

       12     Q.   What transpired at the meeting, whether or not     14:29

       13          it was relevant to Mr. Ward?                       14:29

       14                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:29

       15     A.   I refuse to answer any further questions on it.    14:29

       16     Q.   Did it have anything to do with your funding or    14:29

       17          financial support of other people in an            14:29

       18          adversarial relationship with the Church of        14:29

       19          Scientology or any of its Scientology entities?    14:29

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:30

       21     A.   On advice of counsel, I won't answer.              14:30

       22     Q.   She has not advised you.  You are making your      14:30

       23          own decision?                                      14:30

       24     A.   I won't answer.                                    14:30
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        1                 MR. COOLEY:  Let me have the ruling on      14:30

        2          the motion for a protective order and the          14:30

        3          opposition that we submitted.                      14:30

        4                 I ask that the document, a single           14:30

        5          document, a Motion for a Protective Order Re       14:31

        6          Nonparty Discovery made by Mr. Ward, attached      14:31

        7          to which is an Opposition to the Motion for        14:31

        8          Protective Order Re Nonparty Discovery             14:31

        9          submitted by Religious Technology Center, may      14:31

       10          that be marked as Exhibit 8.                       14:32

       11                      (Exhibit No. 8 ID marked.)             14:33

       12                 MR. COOLEY:  And next as Exhibit 9 I        14:33

       13          offer the Order Denying Defendant's Motion for     14:33

       14          Protective Order Re Nonparty Discovery, mark       14:33

       15          that please as Exhibit 9.                          14:33

       16                      (Exhibit No. 9 ID marked.)             14:34

       17     Q.   You have got 8 and 9?                              14:34

       18     A.   Yes.                                               14:34

       19     Q.   I would simply invite your attention to the        14:34

       20          arguments presented to the judge in opposition     14:34

       21          to the motion for protective order supported by    14:34

       22          declarations of Helena Kobrin that argue for       14:34

       23          discovery from this witness are far broader        14:34

       24          than apparently you are permitting or consider     14:34
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        1          appropriate and the order of Judge Infante is      14:34

        2          allowing it on the paper.  There was no hearing    14:34

        3          on this motion.                                    14:34

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  Mr. Cooley, as you         14:34

        5          know, we weren't a party to this motion            14:35

        6          practice; we weren't a party to the briefs; we     14:35

        7          have never seen these papers before, at least I    14:35

        8          haven't.                                           14:35

        9                 We are here pursuant to a subpoena and      14:35

       10          we are prepared, as Mr. Minton has been doing,     14:35

       11          to answer questions that are even arguably         14:35

       12          within the scope of appropriate discovery, and     14:35

       13          we understand what's called for under your         14:35

       14          subpoena and the rules and previous orders of      14:35

       15          the Court.                                         14:35

       16                 Just ask your questions and we will take    14:35

       17          them one by one.  I don't think I have limited     14:35

       18          you in any way unreasonably.                       14:35

       19                 MR. COOLEY:  I believe that you have.       14:35

       20          Let me just state that this -- we shut down        14:35

       21          pursuing this deposition in order to permit        14:35

       22          this motion for protective order that Mr. Ward     14:35

       23          had filed out there to be adjudicated.  That's     14:35

       24          the only reason Mr. Minton's deposition didn't     14:35
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        1          go forward earlier.                                14:35

        2                 That motion for protective order has        14:35

        3          been adjudicated on the papers that are now        14:36

        4          here.  The scope of the deposition is defined      14:36

        5          by the order denying the protective order and      14:36

        6          by the issues that were presented to this judge    14:36

        7          out there to be decided.  He did decide them.      14:36

        8                 The ruling in the context of the issues     14:36

        9          presented to him does not permit you to            14:36

       10          truncate this deposition by refusing to permit     14:36

       11          any testimony except that related to Ward.         14:36

       12                 We have declarations that both              14:36

       13          Mr. Minton and Mr. Ward have filed out there       14:36

       14          under oath making certain statements.  These       14:36

       15          declarations talk about meetings with Rinder       14:36

       16          and with Rathbun by Mr. Minton.  Mr. Ward          14:36

       17          refers to a meeting in May; Mr. Minton's           14:37

       18          declaration refers to a meeting in July.  He       14:37

       19          now says there were two more and you are saying    14:37

       20          it is not appropriate for me to explore into       14:37

       21          those other meetings.  I say it is appropriate.    14:37

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  I understand that, but     14:37

       23          you are mischaracterizing what I said.  I have     14:37

       24          allowed you to explore those meetings.             14:37

                       DEPOSITION OF ROBERT S. MINTON

                                                               60

        1                 MR. COOLEY:  These talk about Mr. Minton    14:37

        2          being subjected to harassment by Scientology       14:37

        3          entities, his family, himself and that it was      14:37

        4          offered to be stopped if he would stop funding     14:37

        5          people, including Ward.                            14:37

        6                 That motivation, having been placed on      14:37

        7          the table, the question of his funding of          14:37

        8          others becomes as relevant to this position        14:37

        9          taken by Grady Ward and by Mr. Minton, for that    14:37

       10          matter, as the funding of Ward.  The funding --    14:37

       11                 MR. WARD:  I disagree with that.            14:38

       12                 MR. COOLEY:  Let me finish, let me          14:38

       13          please finish, and then you can say whatever       14:38

       14          you want.                                          14:38

       15                 I say that the funding of the others,       14:38

       16          and there are many of them, as Mr. Minton has      14:38

       17          acknowledged, he's refused to talk about it, he    14:38

       18          is only going to talk about Ward, I say they       14:38

       19          have made it relevant to the Ward case and I       14:38

       20          say I'm entitled to discover into and I intend     14:38

       21          to pursue all those avenues and I don't intend     14:38

       22          to shut this deposition down until I finish.       14:38

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  I understand your          14:38

       24          position as stated.  I disagree with it.  I        14:38
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        1          think the record will be perfectly clear that      14:38

        2          there have been very few points in this            14:38

        3          deposition when Mr. Minton has declined to         14:38

        4          answer your question.                              14:38

        5                 I would state that whatever you believe     14:38

        6          is the relevance or nonrelevance of those          14:39

        7          questions in the mind of Mr. Ward is not what      14:39

        8          I'm basing my objection on at all.                 14:39

        9                 I'm basing my objection on the fact that    14:39

       10          I believe that it's outside the scope of           14:39

       11          permissible discovery, including for the reason    14:39

       12          that Mr. Minton's relationships with others        14:39

       13          apart from Mr. Ward is being inquired into for     14:39

       14          no legitimate purpose and for the historically     14:39

       15          demonstrated purpose of harassing or coercing      14:39

       16          Mr. Minton, and for that reason I'm objecting.     14:39

       17                 I think the best way to do it is to keep    14:39

       18          our objections and our positions on the record.    14:39

       19          If you wish to continue with the deposition,       14:39

       20          let's continue with the deposition.                14:39

       21                 MR. COOLEY:  I'm going to continue with     14:39

       22          the deposition.                                    14:39

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  And take the questions     14:39

       24          one by one.                                        14:39
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        1                 MR. COOLEY:  You have already made your     14:39

        2          position, but your client, you see, has refused    14:39

        3          to answer a question, not on advice of counsel,    14:39

        4          but on his own advice himself, which is an         14:39

        5          extraordinarily unusual position in any            14:40

        6          deposition for a man represented by counsel to     14:40

        7          decide without advice of counsel, whether he is    14:40

        8          going to answer or not answer questions.           14:40

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  I think that you are       14:40

       10          unable to say sitting where you sit that           14:40

       11          Mr. Minton is not making a statement other than    14:40

       12          on advice of counsel or not.  You don't know       14:40

       13          what the advice of his counsel has been, nor       14:40

       14          are you entitled to inquire.                       14:40

       15                 MR. COOLEY:  I asked you whether you        14:40

       16          were instructing him not to answer.  You told      14:40

       17          me, no, it's up to him to decide.  That's what     14:40

       18          I talk about.  He decided he wouldn't answer,      14:40

       19          but it's not because you instructed him not to.    14:40

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Instruction and advice,    14:40

       21          Mr. Cooley, I alert you, are different.            14:40

       22                 MR. COOLEY:  I take it you advised the      14:40

       23          client he doesn't have to go on --                 14:40

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  Mr. Cooley, that is not    14:41
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        1          what I'm saying.  I think the record is clear.     14:41

        2                 MR. COOLEY:  I think it is clear.           14:41

        3                 MS. WOLOHOJIAN:  I have not instructed      14:41

        4          Mr. Minton not to answer.                          14:41

        5                 MR. COOLEY:  You have not?                  14:41

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  That's correct.            14:41

        7                 MR. COOLEY:  And yet he has refused to      14:41

        8          answer.

        9     Q.   Now, let's go back to your declaration of --       14:41

       10     A.   What exhibit number is that?                       14:41

       11     Q.   That's No. 6.                                      14:41

       12                 Your declaration of November 12th, 1998,    14:41

       13          can you tell me, is there some reason that you     14:41

       14          didn't put in that declaration that these          14:41

       15          statements referred to in paragraphs 4, 5 and 6    14:41

       16          of your declaration were made to you on a prior    14:41

       17          occasion other than July 13th, 1998?               14:41

       18     A.   Yes, because in this case they went so far as      14:41

       19          to commit it to writing.                           14:41

       20     Q.   They committed what to writing?                    14:41

       21     A.   They put forth in front of me a settlement         14:42

       22          agreement.                                         14:42

       23     Q.   Do you have that?                                  14:42

       24     A.   A confidential agreement between Robert S.         14:42
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        1          Minton and the Church of Scientology.              14:42

        2     Q.   Do you have that?                                  14:42

        3     A.   I don't.                                           14:42

        4     Q.   What happened to it?                               14:42

        5     A.   I told them it was a piece of trash.               14:42

        6     Q.   You didn't take it with you?                       14:42

        7     A.   I didn't take it with me.                          14:42

        8     Q.   So they gave you a writing and --                  14:42

        9                 MR. WARD:  I object.  That assumes facts    14:42

       10          not in evidence, that they gave him the            14:42

       11          writing.                                           14:42

       12     Q.   Well, did you have it in your hand at some         14:42

       13          point?                                             14:42

       14     A.   I did.                                             14:42

       15     Q.   You read it?                                       14:42

       16     A.   I did.                                             14:42

       17     Q.   You have described your memory of that document    14:42

       18          in your declaration of November 12, 1998,          14:42

       19          correct?                                           14:42

       20     A.   As it relates to Grady Ward, yes.                  14:42

       21     Q.   It is as it relates to Grady Ward?                 14:42

       22     A.   Yes.                                               14:42

       23     Q.   It related to a lot of other people, didn't it?    14:42

       24     A.   It did.                                            14:42
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        1     Q.   You are not going to tell me about those?          14:42

        2     A.   I'm sure Mr. Rathbun will give you a copy of       14:42

        3          it.                                                14:43

        4     Q.   My question is:  You are not going to tell me      14:43

        5          about those?                                       14:43

        6     A.   No.                                                14:43

        7     Q.   So you read it and you said to them, I have no     14:43

        8          interest, this is trash or whatever?               14:43

        9     A.   I said, "This is a joke."  I looked at them and    14:43

       10          I said, "This is a joke, right?"  And we talked    14:43

       11          about it a little bit.                             14:43

       12     Q.   Did you, incidentally, tell them that you          14:43

       13          probably were going to shut down the book          14:43

       14          project anyway?                                    14:43

       15     A.   No.                                                14:43

       16     Q.   Or you and Grady had it under consideration?       14:43

       17     A.   No.                                                14:43

       18     Q.   Did they specifically ask you to stop funding      14:43

       19          that book?                                         14:43

       20     A.   Yes.                                               14:43

       21     Q.   On the 18th of May 1998?                           14:43

       22     A.   Yes.                                               14:43

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  You are referring to       14:43

       24          the different meeting, not the declaration you     14:43
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        1          have been referring to previously.                 14:43

        2                 MR. COOLEY:  I'm back on May 18th.          14:43

        3     A.   May 18th you are talking about?                    14:43

        4     Q.   Yes.                                               14:43

        5                 MS. WOLOHOJIAN:  I think that was           14:43

        6          unclear in your question.                          14:43

        7     A.   I think you said July.                             14:44

        8     Q.   Let's take both dates.                             14:44

        9                 They clearly apparently asked you, told     14:44

       10          you that in July they wanted you to stop           14:44

       11          funding the book.                                  14:44

       12     A.   That's correct.                                    14:44

       13     Q.   And you had not made any payment on it since       14:44

       14          May, correct, I mean since March?                  14:44

       15     A.   I have to look at that sheet, which I believe      14:44

       16          you have.                                          14:44

       17     Q.   I have got it here.                                14:44

       18     A.   My memory is not as good as yours.                 14:44

       19     Q.   Well, that's an undeserved compliment.             14:44

       20     A.   Since March 31, right.                             14:44

       21     Q.   On March 31, you paid 12,000, but two of it was    14:44

       22          for the witness?                                   14:44

       23     A.   Two of it was for travel expenses for a            14:44

       24          witness.                                           14:44
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        1     Q.   That's the money you wired to him?                 14:44

        2     A.   Yes.                                               14:44

        3     Q.   10,000 was for the book, and that money did        14:44

        4          not, there was no payment on the book after        14:44

        5          that, correct?                                     14:45

        6     A.   That's correct.                                    14:45

        7     Q.   Well, the 3,500, what was that for on May 17th?    14:45

        8     A.   I don't remember what that was for.                14:45

        9     Q.   You don't?                                         14:45

       10     A.   But it wasn't related to the book.                 14:45

       11     Q.   It had nothing to do with the book?                14:45

       12     A.   No.                                                14:45

       13     Q.   Did it have to do with his case?                   14:45

       14     A.   What date is it?                                   14:45

       15     Q.   May 17.                                            14:45

       16                 MR. WARD:  He's answered the question       14:45

       17          already.                                           14:45

       18     A.   I don't remember.                                  14:45

       19     Q.   You have no memory of that whatsoever?             14:45

       20     A.   I don't.                                           14:45

       21     Q.   Did you look at the check stub for check 5508      14:45

       22          and do you have an entry on that?                  14:45

       23     A.   No, I didn't look at the check stubs.  I don't     14:45

       24          use check stubs.                                   14:45
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        1     Q.   You don't?                                         14:45

        2     A.   No.                                                14:45

        3     Q.   When you write a check like check 5508, do you     14:45

        4          record what it's for anywhere?                     14:45

        5     A.   Yes.                                               14:45

        6     Q.   Where?                                             14:46

        7     A.   In Quicken financial program.                      14:46

        8     Q.   So it was done with a Quicken program?             14:46

        9     A.   Yes.                                               14:46

       10     Q.   Did you record in Quicken what this check was      14:46

       11          for?                                               14:46

       12     A.   Gift.                                              14:46

       13     Q.   A gift?                                            14:46

       14     A.   But, you know, I'm sure it had a specific          14:46

       15          purpose, but I don't remember what the purpose     14:46

       16          was.                                               14:46

       17     Q.   You made him a gift, in any event, for him to      14:46

       18          use for some purpose that he needed it for; is     14:46

       19          that right?                                        14:46

       20     A.   I believe that would be accurate.                  14:46

       21     Q.   So actually the 5,000 on February 24, 1997,        14:46

       22          what was that for?                                 14:46

       23     A.   That was a gift to him to help him with his        14:46

       24          case, no doubt.                                    14:46
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        1     Q.   What we are talking about here are really the      14:46

        2          total of the amount you paid for the book you      14:46

        3          contained in two transmissions, one check,         14:46

        4          5109, for 20,000 on the day the contract was       14:46

        5          signed?                                            14:46

        6     A.   Right.                                             14:46

        7     Q.   And then 10,000 of the wire transfer that was      14:46

        8          made on 3/31/98?                                   14:47

        9     A.   That's correct.                                    14:47

       10     Q.   For a total of 30,000?                             14:47

       11     A.   Yes.                                               14:47

       12     Q.   The next 10,000 was never paid?                    14:47

       13     A.   Correct.                                           14:47

       14     Q.   Was the contract terminated before it was paid?    14:47

       15     A.   It wasn't paid.                                    14:47

       16     Q.   That's right.  Was the contract canceled and it    14:47

       17          was as a result of the cancellation that the       14:47

       18          amount wasn't paid?                                14:47

       19     A.   Correct.                                           14:47

       20     Q.   That occurred sometime in June or July, but you    14:47

       21          are not sure when?                                 14:47

       22     A.   Well, we have established that it was after        14:47

       23          July 18th.                                         14:47

       24     Q.   After July 18th.                                   14:47
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        1     A.   You established that earlier.                      14:47

        2     Q.   I did.  How did I do that?  July 13th meeting      14:47

        3          was your meeting with Rathbun and Rinder?          14:47

        4     A.   18th.  No.  That's July 13th.  May 18th it was,    14:47

        5          yes.                                               14:47

        6     Q.   May.                                               14:47

        7     A.   Sometime after July 13th, yeah.                    14:47

        8     Q.   But not as a result of anything they asked you     14:47

        9          to do?                                             14:48

       10     A.   No.                                                14:48

       11     Q.   Because you and he had made that decision          14:48

       12          yourself?                                          14:48

       13     A.   We did.                                            14:48

       14     Q.   Between March 31st and the time you canceled,      14:48

       15          you and he canceled the contract in July, June     14:48

       16          or July, did he turn out any more copy,            14:48

       17          transcript --                                      14:48

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:48

       19     Q.   -- of the book, any more pages of the book that    14:48

       20          he did that he furnished to you?                   14:48

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection as to form.      14:48

       22     A.   If you could repeat the question.                  14:48

       23     Q.   Did he give you any more manuscript?               14:48

       24     A.   He never gave me any manuscript.                   14:48
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        1     Q.   He never gave you any?                             14:48

        2     A.   Right.                                             14:48

        3     Q.   Well, do you remember that E-mail we had marked    14:48

        4          that said he was working diligently to --          14:48

        5     A.   I do.                                              14:49

        6     Q.   -- to meet his obligations for the first           14:49

        7          quarter?                                           14:49

        8     A.   Right.                                             14:49

        9     Q.   Did he give you any manuscript as a result of      14:49

       10          that diligent work?                                14:49

       11     A.   No.                                                14:49

       12     Q.   Did he give you any rough notes of his research    14:49

       13          or anything of that nature?                        14:49

       14     A.   We discussed it.                                   14:49

       15     Q.   You saw nothing in writing?                        14:49

       16     A.   I saw it in action.  I didn't have to see it in    14:49

       17          writing.                                           14:49

       18     Q.   We are talking about a book here.  What did you    14:49

       19          see that justified the first 10,000?               14:49

       20     A.   Well, while Grady Ward was in Los Angeles in       14:49

       21          March '98, I believe that's referred to in that    14:49

       22          E-mail, he was down there and I was staying in     14:49

       23          the same proximity as him, you know.  I saw him    14:49

       24          interviewing people, taking notes and talking      14:49
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        1          to them about, as he subsequently told me,         14:49

        2          talking about issues related to this book.         14:50

        3          There were some key people that were coming        14:50

        4          there that he wanted to interview.  He went        14:50

        5          there and interviewed  them and he gathered        14:50

        6          other information.                                 14:50

        7     Q.   Did you attend any of those interviews?            14:50

        8     A.   No, I didn't.                                      14:50

        9     Q.   But you were in L.A. at the same time?             14:50

       10     A.   We were in the same city at the same time, yes.    14:50

       11     Q.   Under what circumstances did you happen to see     14:50

       12          him interviewing people for the book?              14:50

       13     A.   Because I was -- I visited a couple of times       14:50

       14          the hotel that he was staying, as many other       14:50

       15          people were staying at.                            14:50

       16     Q.   That was in March?                                 14:50

       17     A.   Yes.                                               14:50

       18     Q.   Were you there in connection with that             14:50

       19          picket --                                          14:50

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:50

       21     Q.   -- that was referred to in the E-mail?             14:50

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:50

       23     A.   I was there for other reasons, but I also          14:50

       24          attended that picket.                              14:50
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        1     Q.   Now, going back to the question, because I'm       14:51

        2          not sure we got an answer, in your declaration,    14:51

        3          Exhibit 6, you place these events on July 13th,    14:51

        4          1998?                                              14:51

        5     A.   Right.                                             14:51

        6     Q.   The statements made by Rathbun and Rinder?         14:51

        7     A.   Right.                                             14:51

        8     Q.   Did you think that it would be constructive for    14:51

        9          the Court to know that they made the statements    14:51

       10          to you on an earlier occasion back in May, for     14:51

       11          example?                                           14:51

       12     A.   Not particularly.                                  14:51

       13     Q.   Did you get a copy of Mr. Ward's letter to         14:51

       14          Judge Fogel that we have referred to?  What did    14:51

       15          I mark that as?                                    14:51

       16     A.   Exhibit 7.                                         14:51

       17     Q.   Exhibit 7 in which he says that Rathbun            14:51

       18          demanded these things late in May 1998?            14:52

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm sorry.  What was       14:52

       20          that?  I missed the beginning of the question.     14:52

       21     Q.   Exhibit 7, August 30, 1998, to Judge Fogel from    14:52

       22          Mr. Ward and the third paragraph on the first      14:52

       23          page he talks about having learned that Rathbun    14:52

       24          made that demand, that Minton breach his book      14:52
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        1          contract with Mr. Ward and promise to pay for      14:52

        2          an attorney to defend Minton from any resulting    14:52

        3          breach of contract suit brought by Ward.           14:52

        4                 Did you get a copy of this letter from      14:52

        5          Mr. Ward?                                          14:52

        6     A.   Not that I know of.                                14:52

        7     Q.   Have you ever seen it before today?                14:52

        8     A.   Not to my recollection.                            14:52

        9                 MR. WARD:  Hold on.  I have an              14:52

       10          objection.  I have not seen what you put in as     14:52

       11          an exhibit.                                        14:52

       12                 MR. COOLEY:  I beg your pardon.  It's on    14:53

       13          Grady Ward letterhead.                             14:53

       14                 MR. WARD:  Fine.                            14:53

       15                 MR. COOLEY:  He is saying he can't see      14:53

       16          it over the phone.  That's one of the              14:53

       17          disadvantages, I understand that, but it's a       14:53

       18          letter that bears, it's a copy of a letter         14:53

       19          bearing your signature dated August 30, 1998,      14:53

       20          on your letterhead and your address.  It was       14:53

       21          sent by a facsimile and U.S. mail to the           14:53

       22          Honorable Jeremy Fogel.                            14:53

       23     Q.   Now, the meeting on the 18th, they made the        14:53

       24          request orally, as I understand, and then on       14:53
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        1          July 13th they gave it to you in writing?          14:53

        2     A.   Yes.                                               14:54

        3     Q.   You looked at the writing and said, I'm not        14:54

        4          doing that, that's ridiculous, or words to that    14:54

        5          effect?                                            14:54

        6     A.   The net result was basically that.                 14:54

        7     Q.   The net result was that?                           14:54

        8     A.   Yes.                                               14:54

        9     Q.   The meeting that had taken place on May 28th       14:54

       10          had nothing to do with Ward whatsoever,            14:54

       11          correct?                                           14:54

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.  May 28th.      14:54

       13                 MR. COOLEY:  Yeah.  He testified there      14:54

       14          was a meeting May 18th and May 28th.               14:54

       15     A.   Yeah, late May.                                    14:54

       16     Q.   The one at the Long Wharf here in Boston?          14:54

       17     A.   Correct.  It had nothing to do with Ward that I    14:54

       18          can remember.  I do, however, tend to remember     14:54

       19          seeing from Marty Rathbun what he described as     14:54

       20          obscene Internet postings made by Mr. Ward.        14:54

       21          It's possible he showed those to me at that        14:55

       22          meeting.  I didn't think it occurred then, but     14:55

       23          it could have.  I don't know.                      14:55

       24     Q.   Is that the only relationship to Ward that that    14:55
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        1          meeting had?                                       14:55

        2     A.   If that's when it happened, yes, that's all.       14:55

        3     Q.   You mean, if that's when he showed you the         14:55

        4          obscene postings?                                  14:55

        5     A.   Right.  That was general attempt to DA, as you     14:55

        6          are familiar in Scientology terms, Grady Ward      14:55

        7          and everybody else who they felt like they         14:55

        8          should DA.                                         14:55

        9     Q.   My question is:  Is there anything else            14:55

       10          pertaining to Ward other than showing you those    14:55

       11          obscene postings?                                  14:55

       12     A.   No.                                                14:55

       13     Q.   Nothing?                                           14:55

       14     A.   Nothing.                                           14:55

       15     Q.   Now, we were talking before about the fact that    14:55

       16          when you first made the 30,000 in payments to      14:56

       17          Ward, and we now can see they were made in two     14:56

       18          years, the first 20,000 made November 4th, '97,    14:56

       19          and the second 10,000 made March 31, 1998, as      14:56

       20          each of those payments were made, they were        14:56

       21          made under paragraph 7 of the agreement, were      14:56

       22          they not?                                          14:56

       23     A.   Correct.                                           14:56

       24     Q.   Did you as a result of the decision that they      14:56
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        1          would all be treated as gifts which you made       14:56

        2          sometime in 1998 --                                14:56

        3     A.   Right.                                             14:56

        4     Q.   -- after the cancellation --                       14:56

        5     A.   Yes.                                               14:56

        6     Q.   -- did you have to change your treatment of        14:56

        7          them for tax purposes?                             14:56

        8                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:56

        9     Q.   Whether you had to or not, did you?                14:57

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:57

       11     A.   Let's see.  No.  I didn't.                         14:57

       12     Q.   Did you ever file a gift tax return on them?       14:57

       13                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:57

       14     A.   I refuse to answer that.                           14:57

       15     Q.   Now, with respect --                               14:57

       16     A.   However, I do want to help you out.                14:57

       17     Q.   I know you do and I'm so grateful.                 14:57

       18     A.   You don't have to file your tax return until       14:57

       19          October 15, 1998.                                  14:57

       20     Q.   That is if you go on extension every year?         14:57

       21     A.   Right.                                             14:57

       22     Q.   As many of us do.                                  14:57

       23     A.   You still have a time frame in which you can       14:58

       24          deal with it in whatever way is appropriate for    14:58
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        1          the Internal Revenue Service.                      14:58

        2     Q.   Okay.  The '97 return, October 5, '98, has long    14:58

        3          come and gone?                                     14:58

        4     A.   Yes.                                               14:58

        5     Q.   So I take it '97 was filed?                        14:58

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:58

        7     A.   I refuse to answer questions of this nature.       14:58

        8     Q.   The '98, October 15th for the '98 return hasn't    14:58

        9          yet run out.  Well, are you on extension for       14:58

       10          '98?                                               14:58

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:58

       12     A.   I refuse to answer any questions on this           14:58

       13          matter.                                            14:58

       14     Q.   How about Mass. return, do you file any return     14:58

       15          in Massachusetts?                                  14:58

       16                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 14:58

       17     A.   I'm not a Massachusetts resident.                  14:58

       18     Q.   Does New Hampshire have an income tax?             14:58

       19     A.   I'm not answering questions concerning my          14:59

       20          income tax.                                        14:59

       21                 MR. WARD:  Could you speak up,              14:59

       22          Mr. Cooley.                                        14:59

       23                 MR. COOLEY:  Yeah, I will when I say        14:59

       24          something.                                         14:59
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        1                 MR. WARD:  Thank you.                       14:59

        2                 MR. COOLEY:  You didn't hear me at all?     14:59

        3          Did you hear the last two questions?               14:59

        4                 MR. WARD:  No, I did not.                   14:59

        5                 MR. COOLEY:  I asked about his tax          14:59

        6          returns and he didn't tell me anything.  That      14:59

        7          will bring you up to date on that.                 14:59

        8     Q.   What was the total reason that you canceled,       14:59

        9          you and Grady Ward agreed to cancel the book       14:59

       10          contract, the total reason?  Have you given me     14:59

       11          all?                                               14:59

       12                 You have told me he couldn't make the       14:59

       13          deadline, he couldn't make the December '98        14:59

       14          deadline, it wasn't happening, you used that       14:59

       15          phrase.  Is there anything else you want to        15:00

       16          tell me as a reason for the cancellation of        15:00

       17          that contract, bilateral agreement, between you    15:00

       18          and Mr. Ward?                                      15:00

       19     A.   No.                                                15:00

       20     Q.   Now, as I understand it, since the last date       15:00

       21          shown on Exhibit 2, namely 5/17/98, you have       15:00

       22          not personally paid any money to Mr. Ward?         15:00

       23     A.   That's correct.                                    15:00

       24     Q.   Has any entity controlled by you paid any money    15:00
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        1          to Mr. Ward?                                       15:00

        2     A.   No.                                                15:00

        3     Q.   Has he been employed by any entity with which      15:00

        4          you have been affiliated that has paid him         15:00

        5          money?                                             15:00

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:00

        7     A.   Yes.                                               15:00

        8     Q.   Could you tell me what entity that is or           15:00

        9          entities?                                          15:00

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:00

       11     A.   F.A.C.T.Net.                                       15:00

       12     Q.   Now, you were affiliated with F.A.C.T.Net?         15:00

       13     A.   I was.                                             15:00

       14     Q.   You are not now, right?                            15:00

       15     A.   Correct.                                           15:01

       16     Q.   For what period of time were you affiliated        15:01

       17          with F.A.C.T.Net and in what capacity?             15:01

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:01

       19     A.   I will be happy to answer any questions as it      15:01

       20          relates to a time frame Grady Ward was             15:01

       21          affiliated.                                        15:01

       22     Q.   I will get to the other aspect later so you        15:01

       23          will know when it's coming.  Right now I'm         15:01

       24          talking about Ward.                                15:01
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        1     A.   When was he affiliated?                            15:01

        2     Q.   You and he were affiliated for the same time       15:01

        3          for some period of time?                           15:01

        4     A.   Part of that time and that time period would       15:01

        5          have been approximately March of '99 back to       15:01

        6          four or five months before that.                   15:01

        7     Q.   March of '99 takes it back --                      15:01

        8     A.   I believe.  I don't have any accurate              15:01

        9          recollection of this, but I would say it was       15:01

       10          for maybe a five- or six-month period.             15:01

       11     Q.   From the fall of '98 to the spring of '99?         15:02

       12     A.   Approximately.                                     15:02

       13     Q.   During that period of time, what was your          15:02

       14          affiliation with F.A.C.T.Net?                      15:02

       15     A.   I was a director.                                  15:02

       16     Q.   Were you an officer?                               15:02

       17     A.   I believe I was.                                   15:02

       18     Q.   What office did you hold in addition to being a    15:02

       19          director?                                          15:02

       20     A.   I believe the latter part I was president and      15:02

       21          before that I think I was vice president.          15:02

       22     Q.   What was Mr. Ward's affiliation with that          15:02

       23          company?  What was his position?                   15:02

       24     A.   He was web master.                                 15:02

                       DEPOSITION OF ROBERT S. MINTON

                                                               82

        1     Q.   A web master, what were his duties as web          15:02

        2          master?                                            15:02

        3     A.   I don't know.  I was not responsible for           15:02

        4          dealing with Mr. Ward.                             15:02

        5     Q.   Was that a paid position at F.A.C.T.Net?           15:02

        6     A.   I don't know that it was a paid position.  He      15:02

        7          did get some payment for work he did.  I think     15:02

        8          it was done on an hourly basis.                    15:03

        9     Q.   Do you know how much he was paid?                  15:03

       10     A.   I have no idea.                                    15:03

       11     Q.   Who made that payment to him?                      15:03

       12     A.   That would have been the person at F.A.C.T.Net     15:03

       13          who dealt with that, Justine Jeannette.            15:03

       14     Q.   Was she the chief financial officer?               15:03

       15     A.   She was the executive director.                    15:03

       16     Q.   He worked there for about five months?             15:03

       17     A.   Five or six, I think.  I'm not sure of the time    15:03

       18          frame.                                             15:03

       19     Q.   Did he leave before you or did you leave before    15:03

       20          him?                                               15:03

       21     A.   I left before him.                                 15:03

       22     Q.   Was he still web master when you left?             15:03

       23     A.   He did continue in that capacity, I believe,       15:03

       24          for one or two months afterwards.                  15:03
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        1     Q.   Was his retention approved by the board of         15:03

        2          directors, which you were a member?                15:03

        3     A.   No.                                                15:03

        4     Q.   Did you alert him to the availability of the       15:03

        5          job or help him to get the job in any way?         15:03

        6     A.   Not that I know of, other than the fact that       15:04

        7          when the web master who was there left, he was     15:04

        8          a college student, I mentioned to Justine          15:04

        9          Jeannette that Grady Ward could do this work.      15:04

       10     Q.   You have no knowledge -- I think you have said     15:04

       11          he was paid something on an hourly basis, but      15:04

       12          you have no idea what that compensation has        15:04

       13          been since he had the job?                         15:04

       14     A.   That's correct.                                    15:04

       15     Q.   Has it come to your attention that he doesn't      15:04

       16          have that job or does he still have it?            15:04

       17     A.   He doesn't have it anymore.                        15:04

       18     Q.   Do you know when he stopped?                       15:04

       19     A.   Not a precise date.  End of May.                   15:04

       20     Q.   Of 1999?                                           15:04

       21     A.   '99.                                               15:04

       22     Q.   During the time that you were director, who was    15:05

       23          the chief operating officer of the corporation,    15:05

       24          F.A.C.T.Net?                                       15:05
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        1     A.   There wasn't any such thing.                       15:05

        2     Q.   There was nothing like that?  Was there a          15:05

        3          president?  Was there somebody in charge of the    15:05

        4          day-to-day operations?                             15:05

        5     A.   The executive director, Justine Jeannette.         15:05

        6     Q.   To whom did she report, if anyone?                 15:05

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:05

        8     A.   I don't see the relevance of this.                 15:05

        9     Q.   The relevance I have got to find out who was       15:05

       10          Grady Ward's boss, who decided what he was         15:05

       11          going to get paid.  You introduced him to the      15:05

       12          job.                                               15:05

       13                 Now I want to know who is responsible       15:05

       14          for his compensation.  You say you don't know      15:05

       15          anything about it.                                 15:05

       16     A.   Grady Ward's boss was Justine Jeannette.           15:05

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  I also want to say         15:05

       18          Mr. Minton's testimony was not that he             15:05

       19          introduced Mr. Ward to the job.                    15:06

       20                 MR. COOLEY:  His testimony was he told      15:06

       21          Justine Jeannette that Grady Ward could do the     15:06

       22          job.                                               15:06

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  The record will reflect    15:06

       24          what his testimony is.                             15:06
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        1     Q.   Did she, as a result of that, hire him; do you     15:06

        2          know?                                              15:06

        3     A.   She talked to several people.                      15:06

        4     Q.   Who was doing the job before Grady Ward?           15:06

        5     A.   I don't know his name.                             15:06

        6     Q.   Has Grady Ward received, since May 1998, money     15:06

        7          from any other entities with which you were        15:06

        8          affiliated?                                        15:06

        9     A.   No.                                                15:06

       10     Q.   Is he scheduled to?                                15:06

       11     A.   No.                                                15:06

       12     Q.   Do you have some foundation he is going to work    15:06

       13          for?                                               15:06

       14     A.   I don't have any foundation.                       15:06

       15     Q.   Is there a foundation in Florida that he is        15:07

       16          going to work for which you are affiliated?        15:07

       17     A.   We have no foundation in Florida.  We intend to    15:07

       18          set one up in Florida.                             15:07

       19     Q.   That's what I mean, prospective.                   15:07

       20     A.   But we have not discussed with Grady Ward any      15:07

       21          aspect of that --                                  15:07

       22     Q.   After --                                           15:07

       23     A.   -- with regards to employment.                     15:07

       24     Q.   After the meeting at the Marriott Long Wharf,      15:07
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        1          there were several months that went by before      15:07

        2          you met with Rathbun and Rinder again up to        15:07

        3          July 13th.  Was that the last meeting you had      15:07

        4          with them?                                         15:07

        5     A.   You said there were several months that went       15:07

        6          by.                                                15:07

        7     Q.   Well, May 28th.                                    15:07

        8     A.   June.                                              15:07

        9     Q.   You are into July 13th?                            15:07

       10     A.   One and a half months.                             15:07

       11     Q.   You meet with him again July 13th.  Was that       15:07

       12          the last meeting you had with him?                 15:08

       13     A.   I had seen -- on subsequent occasions I had        15:08

       14          seen but not met with Rinder.                      15:08

       15     Q.   On subsequent occasions?                           15:08

       16     A.   Yes.                                               15:08

       17     Q.   Tell me about those.  You saw him but you          15:08

       18          didn't have any conversation with him?             15:08

       19     A.   Well, you know, I think I did say a couple of      15:08

       20          things.                                            15:08

       21     Q.   I think I may have seen some of those on tape.     15:08

       22     A.   I don't think those are the ones you are           15:08

       23          talking about.                                     15:08

       24     Q.   You know the ones I'm talking about.               15:08
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        1                 Did you have any further substantive        15:08

        2          meetings with him about the subject matter that    15:08

        3          had been previously discussed?                     15:08

        4     A.   No.                                                15:08

        5     Q.   When did you first hear of or come across Grady    15:10

        6          Ward?                                              15:10

        7     A.   I believe 1996.                                    15:10

        8     Q.   How did that occur?                                15:10

        9     A.   He was sued by the Church of Scientology.          15:10

       10     Q.   When did you have your first contact with him,     15:10

       11          either telephonic or E-mail or any other kind?     15:10

       12     A.   I don't remember.                                  15:10

       13     Q.   Was it in 1996?                                    15:10

       14     A.   It would have probably been '96.                   15:10

       15     Q.   Have you been in fairly regular communication      15:10

       16          with him since that first time?                    15:10

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:10

       18     A.   Could you rephrase that question.                  15:10

       19     Q.   Well, have you had telephone conversations with    15:11

       20          him, E-mail communications, letters or any         15:11

       21          other communications with him on a regular         15:11

       22          basis since you first came across him?             15:11

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection as to form.      15:11

       24     Q.   She doesn't like the way I asked the question,     15:11
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        1          but you can answer.                                15:11

        2     A.   I would still like you to rephrase the             15:11

        3          question, make it easier to answer.                15:11

        4     Q.   Have you been in communication with him at all     15:11

        5          since you first met him?                           15:11

        6     A.   Yes.                                               15:11

        7     Q.   With what frequency?                               15:11

        8     A.   It's hard to say.  Some months I may talk to       15:12

        9          him four times; some months I don't talk to him    15:12

       10          at all.  It's irregular.                           15:12

       11     Q.   Can you give it to me on an annual basis if        15:12

       12          it's too hard to do on a shorter term?             15:12

       13     A.   If you can extrapolate out, on average I'm         15:12

       14          talking to him two or three or four times a        15:12

       15          month.                                             15:12

       16     Q.   So if you are talking to him two or three or       15:12

       17          four times a month, it's somewhere between 24      15:12

       18          and 48 times a year?                               15:12

       19     A.   That could be accurate.                            15:12

       20     Q.   But is it?                                         15:12

       21     A.   It might be.  I don't know.                        15:12

       22     Q.   Did you take any steps to look into his            15:12

       23          background at all?                                 15:12

       24     A.   No.                                                15:12
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        1     Q.   Did you make any promises or assurances or         15:13

        2          pledges to him apart from that book contract       15:13

        3          that we have seen?                                 15:13

        4     A.   Not that I know of.                                15:13

        5     Q.   Did you promise him any financial support?         15:13

        6     A.   I did relative to his case a while back.           15:13

        7     Q.   Can you quantify the level of the support that     15:13

        8          I assured him of?                                  15:13

        9     A.   I didn't assure him of any support.                15:13

       10     Q.   All right.  Can you quantify the level of          15:13

       11          financial support that you indicated you would     15:13

       12          furnish him?                                       15:13

       13     A.   You know, a reasonable amount.  I didn't -- we     15:13

       14          didn't get down into nitty-gritty because he is    15:13

       15          doing this on a pro per basis and, therefore,      15:13

       16          the costs are very limited.  So nothing            15:13

       17          specific did we talk about.                        15:13

       18     Q.   How much, in fact, did you furnish him in          15:13

       19          litigation support expenses?                       15:13

       20     A.   Well, it would be whatever is on that list.        15:14

       21     Q.   I saw the 2,000 for the witness; you don't know    15:14

       22          what the 5,000 was about in February of '97;       15:14

       23          and you don't know what the 3,500 was about,       15:14

       24          right?
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        1     A.   I did say undoubtedly that the 5,000 was           15:14

        2          unrelated to his litigation.                       15:14

        3     Q.   As was the 3,500, you think?                       15:14

        4     A.   That I don't know.  It's an odd amount.  That's    15:14

        5          why I don't know.                                  15:14

        6     Q.   All right.  The 5,000 we know, the 2,000 that's    15:14

        7          in the 12 brings it up to seven.  And we don't     15:14

        8          know about the 3,500?                              15:14

        9     A.   Obviously, Mr. Cooley, the 20 and 10 relate to     15:14

       10          his litigation, as well.                           15:14

       11     Q.   Really?  I thought that was for a book?            15:14

       12     A.   Well, you put money in a pot.  He has a            15:14

       13          checking account; he writes checks.  I'm sure      15:14

       14          he used that, too.                                 15:14

       15     Q.   You were getting something in return for that,     15:15

       16          you were getting a book before you made it a       15:15

       17          gift?                                              15:15

       18     A.   That was the idea.                                 15:15

       19     Q.   That was the idea?                                 15:15

       20     A.   That was the idea.                                 15:15

       21     Q.   So there is no money on this that is not on        15:15

       22          Exhibit 2 that you have furnished to Grady Ward    15:15

       23          as litigation support expenses?                    15:15

       24     A.   That's correct.                                    15:15
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        1     Q.   This is every dime you have furnished Grady        15:15

        2          Ward?                                              15:15

        3     A.   Yes.                                               15:15

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  With the exception of      15:15

        5          the 60 --                                          15:15

        6                 MR. COOLEY:  With the exception of the      15:15

        7          60 bucks.                                          15:15

        8                 MS. WOLOHOJIAN:  -- that he testified to    15:15

        9          earlier.                                           15:15

       10                 MR. COOLEY:  I haven't forgotten the        15:15

       11          $60.                                               15:15

       12     Q.   Now, this money that you advanced to him, was      15:15

       13          it in gift form or was it a loan?                  15:15

       14     A.   It was all gifts at the end of the day.            15:15

       15     Q.   At the outset, taking out the book and going to    15:15

       16          the 5,000 and to the 2,000?                        15:16

       17     A.   Gifts.                                             15:16

       18     Q.   For the witness?                                   15:16

       19     A.   Gifts.                                             15:16

       20     Q.   Those were gifts?                                  15:16

       21     A.   Yes.                                               15:16

       22     Q.   There weren't no-interest loans or anything        15:16

       23          like that?                                         15:16

       24     A.   No.                                                15:16
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        1     Q.   That money he didn't ever have to pay you back?    15:16

        2     A.   Right.  I never discussed the issue of whether     15:16

        3          he should pay it back or not.                      15:16

        4     Q.   Are you planning to make further expenditures      15:16

        5          on behalf of Mr. Ward?                             15:16

        6     A.   No.                                                15:16

        7     Q.   For any purpose?                                   15:16

        8     A.   No.                                                15:16

        9     Q.   Have you purchased any equipment for Mr. Ward?     15:16

       10     A.   For?                                               15:16

       11     Q.   For Mr. Ward, for Mr. Ward's use.                  15:16

       12     A.   No.                                                15:16

       13     Q.   I know you purchased something from him, that's    15:16

       14          that 60 bucks, right?                              15:16

       15     A.   Right.                                             15:16

       16     Q.   What did Mr. Ward give you in return, if           15:17

       17          anything, for your financial support?              15:17

       18     A.   Nothing.                                           15:17

       19     Q.   Did he give you any scientology materials?         15:17

       20     A.   No.                                                15:17

       21     Q.   Did he provide you with any documents              15:17

       22          concerning scientology?                            15:17

       23     A.   No.                                                15:17

       24     Q.   Do you know whether Mr. Ward was writing this      15:17
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        1          book as a work for hire?                           15:17

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:17

        3     A.   I don't know.                                      15:17

        4     Q.   You say you never saw any manuscript.  Did         15:18

        5          Mr. Ward ever tell you that any portion of the     15:18

        6          book ever got written?                             15:18

        7     A.   No, he didn't tell me.                             15:18

        8     Q.   Do you know whether it did?                        15:18

        9     A.   I don't know.                                      15:18

       10     Q.   You saw him interviewing some people down in       15:18

       11          L.A. for his book?                                 15:18

       12     A.   Yes.                                               15:18

       13     Q.   For the book?                                      15:18

       14     A.   Yes.                                               15:18

       15     Q.   Do you know whether any of that material ever      15:18

       16          got translated into manuscript form for the        15:18

       17          book?                                              15:18

       18     A.   I believe I have answered that.  I don't know.     15:18

       19     Q.   You don't know whether it did or whether it        15:18

       20          didn't?                                            15:18

       21     A.   That's right.                                      15:18

       22     Q.   All you know is he never gave you any?             15:18

       23     A.   That's right.                                      15:18

       24     Q.   I'm sorry.  I am getting a little old, but you     15:18
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        1          never wrote him a letter canceling the             15:18

        2          contract, there is no writing whatsoever on        15:18

        3          that?                                              15:18

        4     A.   I did not.                                         15:18

        5     Q.   When did you first hear that Ward had settled      15:19

        6          with RTC?                                          15:19

        7                 MR. WARD:  Object.  That's a fact not in    15:19

        8          evidence.                                          15:19

        9                 MR. COOLEY:  I hear you.                    15:19

       10     A.   I never heard he settled with RTC until such       15:19

       11          time as Judge Fogel or Judge whatever ruled        15:19

       12          that he thought this was a settlement, and I       15:19

       13          believe it is on appeal now.                       15:19

       14     Q.   What's on appeal?                                  15:19

       15     A.   I believe his settlement is on appeal.             15:19

       16     Q.   Well, he is looking for en banc review, but a      15:19

       17          panel of the Ninth Circuit has already ruled       15:19

       18          against him.  Are you aware of that?               15:19

       19     A.   I don't know.                                      15:19

       20     Q.   He is going the next step, I agree with you.       15:19

       21          So it's still there on that petition for           15:20

       22          en banc review?                                    15:20

       23     A.   Right.                                             15:20

       24     Q.   My question is:  At some point did you learn or    15:20
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        1          did you get information that he had settled        15:20

        2          with RTC?                                          15:20

        3     A.   Yes.                                               15:20

        4     Q.   And that was the day you were in court that you    15:20

        5          told me about?                                     15:20

        6     A.   No.                                                15:20

        7     Q.   Tell me about that.  When did you get that         15:20

        8          information?                                       15:20

        9     A.   I don't know when the time frame would be, but     15:20

       10          it would be the time that the judge ruled that     15:20

       11          was a settlement agreement.  I don't know when     15:20

       12          that was.  I think at that stage Grady had to      15:20

       13          start paying money under what up until that        15:20

       14          time he had not thought was a settlement           15:20

       15          agreement, I thought was not a settlement          15:20

       16          agreement, then he started paying money to RTC.    15:20

       17     Q.   He started paying, how much, do you know?          15:20

       18     A.   200 bucks a month.                                 15:20

       19     Q.   Do you remember when you learned he was paying     15:20

       20          200 a month?                                       15:20

       21     A.   I read it on the Internet.  I don't remember       15:20

       22          when it was.  It was within a day, probably, of    15:20

       23          the judge making that determination.               15:21

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  Off the record for a       15:21

                       DEPOSITION OF ROBERT S. MINTON

                                                               96

        1          second.                                            15:21

        2                 (Discussion off the record.)                15:21

        3                 MR. COOLEY:  I want to mark this as the     15:23

        4          next exhibit.                                      15:23

        5                      (Exhibit No. 10 ID marked.)            15:24

        6     Q.   Now, what has been marked as Exhibit 10 is a       15:24

        7          copy of an Internet posting in which the           15:24

        8          subject is Ward's July 31st, 1998, settlement      15:24

        9          comments to Judge Jeremy Fogel.  The date of       15:24

       10          this posting is August 4, 1998.                    15:25

       11     A.   Okay.  Fine.                                       15:25

       12     Q.   It says on Monday, 3 August 1998, JB Webb wrote    15:25

       13          and then he refers to posting by Grady Ward --     15:25

       14                 MR. WARD:  I object for lack of             15:25

       15          foundation.                                        15:25

       16                 MR. COOLEY:  I'm just asking -- let me      15:25

       17          go and finish, and when I finish the question,     15:25

       18          you can object all you want.                       15:25

       19     Q.   "Within the last day, Mr. Robert S. Minton has     15:25

       20          also indicated that he has terminated my book      15:25

       21          contract and will not be sending me further        15:25

       22          advances.  Therefore, the plaintiff will not be    15:25

       23          entitled to $10,000, and all proposed              15:25

       24          settlement terms regarding the book with           15:25
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        1          Mr. Minton are now void."                          15:25

        2                 Does that refresh your recollection at      15:26

        3          all as to the date on which you canceled the       15:26

        4          book contract?                                     15:26

        5     A.   Precisely with regards to late July, yes.          15:26

        6     Q.   Because we can't tell how many days obviously,     15:26

        7          it's a few days before that this was posted?       15:26

        8     A.   This is not the original posting of this           15:26

        9          message.                                           15:26

       10     Q.   That's correct.  I understand.                     15:26

       11     A.   This is a follow-up message.                       15:26

       12     Q.   It would be sometime near the end of July, at      15:26

       13          the end of July?                                   15:26

       14     A.   Into the end of July, first day of August,         15:26

       15          somewhere around there.                            15:26

       16                 MR. COOLEY:  Now, where is that other       15:26

       17          one?  I ask that this one be marked as Exhibit     15:26

       18          11.                                                15:27

       19                      (Exhibit No. 11 ID marked.) 

       20     Q.   This is a posting to the Internet dated June       15:27

       21          16, 1998, and it is a reply to Grady at            15:27

       22          promisecreepers.  Do you see that?                 15:27

       23     A.   Yes.                                               15:27

       24     Q.   He says on Monday, 15th June 1998, apparently      15:27
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        1          Tilman Hausherr wrote and Grady Ward wrote and     15:27

        2          then he purports to quote Grady Ward?              15:28

        3     A.   Uh-huh.                                            15:28

        4     Q.   "Some people are insanely suggesting that I        15:28

        5          will 'not be able to speak out' about the cult     15:28

        6          ever again and other equally ridiculous            15:28

        7          rumors."                                           15:28

        8                 Then whoever is responding at this          15:28

        9          point, "I have this opinion.  I will explain it    15:28

       10          later in this message."  It goes on quoting        15:28

       11          Ward.                                              15:28

       12     A.   Yeah.                                              15:28

       13     Q.   "In addition, there will be agreement by the       15:28

       14          plaintiff that the $3 million judgment will not    15:28

       15          be collected except as follows:  First,            15:28

       16          Mr. Ward agrees that he will pay the sum of        15:28

       17          $10,000 forthwith upon receipt of an advance he    15:28

       18          is due to receive with respect to a book from a    15:28

       19          Mr. Minton, and that will be set out in more       15:28

       20          detail in the written agreement."                  15:28

       21                 Now, my question to you is:  Did you        15:29

       22          happen to see these postings?                      15:29

       23                 MR. WARD:  I object now for two bases,      15:29

       24          foundation and the relevance.                      15:29
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        1                 MR. COOLEY:  I hear you.  Thank you.        15:29

        2     A.   Not that I remember.                               15:29

        3     Q.   Is it fair to say that on or about June 16th,      15:29

        4          1998, no decision had been made to cancel the      15:29

        5          book contract?                                     15:29

        6     A.   Definitive decision had not been made.             15:29

        7     Q.   You talked about it, but you were waiting to       15:29

        8          see how it would go?                               15:29

        9     A.   How he progressed.                                 15:29

       10     Q.   Sure.  At that time the book was still a viable    15:29

       11          consideration, is that right, or a viable          15:30

       12          project?                                           15:30

       13     A.   Well, possibly depending on his litigation         15:30

       14          situation.  You know, if I remember what he        15:30

       15          said back in May, he brought up the possibility    15:30

       16          that he would not be able to comply with the       15:30

       17          requirements.                                      15:30

       18     Q.   Because he was too busy with his litigation?       15:30

       19     A.   Yeah.                                              15:30

       20                 MR. COOLEY:  I have to take a break.        15:30

       21                 (Short recess.)                             15:39

       22     Q.   Did you at any time tell Ward that you would       15:39

       23          cover expenses for his wife and/or children if     15:39

       24          he continued his actions or had financial          15:39
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        1          problems as a result of the actions he had         15:39

        2          taken against the church?                          15:39

        3     A.   No.                                                15:39

        4     Q.   Did you recommend to Ward that he start            15:39

        5          postings about the church and their                15:39

        6          confidential materials at the end of 1994, the     15:39

        7          beginning of 1995?                                 15:39

        8     A.   No, Mr. Cooley.                                    15:40

        9     Q.   Did you at any time assure that Ward,              15:40

       10          regardless of what happened in this day's case,    15:40

       11          he would be supported by his friends on the        15:40

       12          net, including yourself, so that he need not       15:40

       13          worry about repercussions?                         15:40

       14     A.   I think I made a statement on the Internet one     15:40

       15          time, "We will not let them destroy you."  That    15:40

       16          would be as close to that as I made.               15:40

       17     Q.   Have you also furnished financial support to       15:40

       18          Larry Wollersheim?                                 15:41

       19                 MR. WARD:  Objection.                       15:41

       20     A.   I refuse to answer that question.                  15:41

       21                 MR. COOLEY:  I think what we ought to do    15:41

       22          is give Mr. Ward a chance to record his            15:41

       23          objection and then you to state whatever you       15:41

       24          are going to state.                                15:41
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        1     A.   Right.                                             15:41

        2     Q.   As I understand, Mr. Ward has recorded an          15:41

        3          objection to that question, and you will refuse    15:41

        4          to answer it?                                      15:41

        5     A.   Correct.                                           15:41

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  But it was unclear, at     15:41

        7          least to me, because Mr. Ward is participating     15:41

        8          by telephone as what Mr. Ward said.                15:41

        9                 MR. COOLEY:  I agree.                       15:41

       10                 MR. COOLEY:  Why don't you restate.         15:41

       11                 MR. WARD:  I object to the question of      15:41

       12          Lawrence Wollersheim to relevance to this          15:41

       13          debtor judgment examination.                       15:41

       14     Q.   Let me go back to Ward for a moment.               15:42

       15                 Is there anyone else who is being funded    15:42

       16          by you also paying Grady Ward for services         15:42

       17          rendered by Grady Ward to that person?             15:42

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:42

       19     A.   Not to my knowledge.                               15:42

       20     Q.   Specifically has Mr. Ward been retained by         15:42

       21          Mr. Dandar?                                        15:42

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:42

       23     Q.   Attorney Dandar?                                   15:42

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:42
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        1     Q.   If you know.                                       15:42

        2     A.   I can tell you that you have absolutely no         15:42

        3          right to ask me a question about the Lisa          15:42

        4          McPherson case.  There is a seal on that case      15:42

        5          and you are not allowed to ask me and the judge    15:42

        6          has previously ruled on that.                      15:42

        7     Q.   I'm only asking whether Grady Ward is receiving    15:42

        8          any compensation on that case --                   15:42

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:42

       10     Q.   -- to your knowledge funded by you?  That's        15:42

       11          what I'm asking.                                   15:43

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:43

       13     A.   I refuse to answer the question.                   15:43

       14     Q.   I have a number of questions about Wollersheim.    15:43

       15          I'll read them in seriatim and you can tell me     15:43

       16          whether you are going to refuse to answer each     15:43

       17          of them.                                           15:43

       18                 My first question was:  How much money      15:43

       19          did he advance to or did he give to                15:43

       20          Wollersheim?  Next one was when and in how many    15:43

       21          increments?                                        15:43

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  Maybe we should take       15:43

       23          them one at a time.  I want to object to your      15:43

       24          question because I'm not sure who "he" is.         15:43
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        1                 MR. WARD:  Note my continuing objection     15:43

        2          to anything about Lawrence Wollersheim.  It has    15:44

        3          nothing to do with me.                             15:44

        4     Q.   When did you make advances to Wollersheim and      15:44

        5          in how many increments?                            15:44

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:44

        7     A.   Can I confer with my attorney, please?             15:44

        8                 MR. COOLEY:  You may.                       15:44

        9                 (Discussion off the record.)

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Can we have the            15:44

       11          question back.                                     15:44

       12     Q.   The second question was:  When and in how many     15:44

       13          increments did you pay Wollersheim?                15:44

       14                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:44

       15     A.   I refuse to answer that question.                  15:44

       16     Q.   Was there a $250,000 payment in addition to a      15:44

       17          $440,000 that you referred to on December 9,       15:44

       18          1997, WRKO radio show in Boston?                   15:45

       19                 MR. WARD:  Objection.                       15:45

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:45

       21                 MR. WARD:  Based on relevance and it        15:45

       22          assumes facts not in evidence.                     15:45

       23     A.   I refuse to answer that.                           15:45

       24                 MR. WARD:  The question is compound.        15:45
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        1     Q.   How much money did you give to F.A.C.T.Net?        15:45

        2                 MR. WARD:  Objection.                       15:45

        3                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:45

        4     A.   I refuse to answer that question.                  15:45

        5     Q.   Did your becoming director with F.A.C.T.Net        15:45

        6          have anything to do with your financial support    15:45

        7          of Larry Wollersheim or F.A.C.T.Net?               15:45

        8                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:45

        9     A.   I refuse to answer that question.                  15:45

       10     Q.   Did you give money to Arnie Lerma?                 15:45

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:45

       12     A.   I refuse to answer that question.                  15:45

       13     Q.   The follow-up questions would be:  When you did    15:45

       14          give him this money, what were the conditions      15:45

       15          of payment?  Did you enter into a written          15:45

       16          contract with Lerma concerning this money?         15:45

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:45

       18     A.   I refuse to answer all those questions.            15:45

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:46

       20                 MR. WARD:  I don't mean to interrupt.       15:46

       21          Mr. Court Reporter, please stop us if we speak 

       22          over each other. 

       23                 I just object to any questions not          15:46

       24          having to do with my financial relationship to     15:46
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        1          Robert Minton.                                     15:46

        2     Q.   Did you give money to Mr. Henson?                  15:46

        3                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:46

        4                 MR. WARD:  Objection on the same basis.     15:46

        5     A.   I refuse to answer that question.                  15:46

        6     Q.   What financial or other assistance have you        15:46

        7          provided to disseminate fliers concerning          15:46

        8          Church of Scientology?                             15:47

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:47

       10                 MR. WARD:  Objection.                       15:47

       11     A.   I refuse to answer that question.                  15:47

       12     Q.   What money did you pay to Vaughn Young?            15:47

       13                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:47

       14     A.   I refuse to answer that question.                  15:47

       15                 MR. WARD:  Objection.                       15:47

       16     Q.   What money did you pay to Stacy Brooks?            15:47

       17                 MR. WARD:  Objection.                       15:47

       18                 I would like to state you are wasting       15:47

       19          the time in deposition to ask these questions      15:47

       20          when I have already made an objection to them      15:47

       21          for the same reasons.                              15:47

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  Slow down.                 15:47

       23                 MR. COOLEY:  I have to make a record        15:47

       24          here, Mr. Ward.                                    15:47
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        1     A.   I refuse to answer the question.                   15:47

        2     Q.   Did you purchase the Vashon Island property and    15:47

        3          the cat sanctuary?                                 15:47

        4                 MR. WARD:  Objection.                       15:47

        5                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:47

        6     A.   I refuse to answer that question.                  15:47

        7     Q.   Are you familiar with the name Panoussis or        15:47

        8          Spaink?                                            15:47

        9                 MR. WARD:  Objection to relevance.          15:47

       10     A.   I refuse to answer that question.                  15:47

       11     Q.   Did you make any payments to them?                 15:47

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:48

       13     A.   I refuse to answer that question.                  15:48

       14                 MR. WARD:  Objection to relevance.          15:48

       15     Q.   Did you pay a $360,000 challenge amount to get     15:48

       16          a revocation of the church tax exemption?          15:48

       17                 MR. WARD:  Objection, relevance.            15:48

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:48

       19     A.   I refuse to answer that question.                  15:48

       20     Q.   What funds have you paid Dan Leipold, if any?      15:48

       21                 MR. WARD:  Objection, relevance, also,      15:48

       22          attorney-client.                                   15:48

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:48

       24                 MR. COOLEY:  You have an attorney-client    15:48
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        1          relationship with him?                             15:48

        2                 MR. WARD:  No.                              15:48

        3                 MR. COOLEY:  Well, whose attorney-client    15:48

        4          relationship are you asserting.                    15:48

        5                 MR. WARD:  I made my objection.  Go         15:48

        6          ahead, sir.                                        15:48

        7     A.   I refuse to answer that question.                  15:48

        8     Q.   What funds have you paid to Ken Dandar for         15:48

        9          Liber case?                                        15:49

       10                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:49

       11                 MR. WARD:  Objection relevance.             15:49

       12     A.   I refuse to answer that question.                  15:49

       13     Q.   Prince said in a posting to the Internet in        15:49

       14          December that Mr. Minton had made another          15:49

       15          payment to Dandar.  I'm asking Mr. Minton if       15:49

       16          that's correct?                                    15:49

       17                 MR. WARD:  Objection.  It has nothing to    15:49

       18          do with the financial relationship of Grady        15:49

       19          Ward and Robert Minton.                            15:49

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:49

       21     A.   I refuse to answer that question.                  15:49

       22     Q.   What funds have you paid to Prince, if any, and    15:49

       23          when?                                              15:49

       24                 MR. WARD:  Objection.  It has no bearing    15:49
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        1          upon this deposition.                              15:49

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:49

        3     A.   I refuse to answer that question.                  15:49

        4     Q.   What funds have you paid to the Whitfields --      15:49

        5                 MR. WARD:  Objection.                       15:49

        6                 MR. COOLEY:  Wait a minute.                 15:49

        7     Q.   -- to do the deprogramming of Sean Fitzpatrick?    15:49

        8                 MR. WARD:  Objection.                       15:49

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:49

       10                 MR. WARD:  It's completely irrelevant.      15:49

       11     A.   I refuse to answer that question.                  15:49

       12     Q.   Now, we talked a little earlier about this Lisa    15:50

       13          Foundation that you told me hadn't been set up     15:50

       14          yet.  Correct?                                     15:50

       15     A.   Correct.                                           15:50

       16     Q.   Have you funded, have you committed any funds      15:50

       17          to the foundation when set up?                     15:50

       18                 MR. WARD:  Objection.                       15:50

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:50

       20     A.   I refuse to answer.                                15:50

       21     Q.   Are you saying Mr. Ward has nothing to do with     15:50

       22          the function of the foundation and you haven't     15:50

       23          spoken to him at all about anything to do with     15:50

       24          that?                                              15:50
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        1     A.   There has been no discussion of any sort of        15:50

        2          employment with Mr. Ward and this foundation as    15:50

        3          of this moment.                                    15:50

        4     Q.   Do you plan to make him the web master there?      15:50

        5     A.   I have no such plans.                              15:50

        6                 (Discussion off the record.)                15:50

        7     Q.   You have indicated there's been no discussion      15:51

        8          with Mr. Ward about payment or employment by       15:51

        9          the foundation when it's set up.  Has there        15:51

       10          been any other, vis-a-vis Mr. Ward and the         15:51

       11          foundation?                                        15:51

       12                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:51

       13     Q.   I'm talking about Ward now and nobody else.        15:51

       14     A.   No.                                                15:51

       15     Q.   Okay.                                              15:51

       16     A.   Not to my knowledge.                               15:51

       17     Q.   Who is it contemplated will be in charge of the    15:51

       18          foundation?                                        15:51

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:51

       20                 MR. WARD:  Objection.  Relevance.           15:51

       21     A.   I refuse to answer that question.                  15:51

       22     Q.   Are you funding Lavenda Van Shaik or her           15:51

       23          sister, Lisa Gibson?                               15:51

       24                 MR. WARD:  Objection based on relevance.    15:51

                       DEPOSITION OF ROBERT S. MINTON

                                                               110

        1          It's nothing to do with Grady Ward.                15:51

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:51

        3     A.   I refuse to answer that question.                  15:51

        4     Q.   What is your relationship to Peter Alexander       15:51

        5          and Patricia Greenway?                             15:52

        6                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:52

        7     A.   I refuse to answer that question.                  15:52

        8                 MR. WARD:  Objection.  I must object.  I    15:52

        9          object to the entire line of questioning as        15:52

       10          wasting the time in the deposition of this         15:52

       11          witness.                                           15:52

       12                 MR. COOLEY:  I'm making a foundation to     15:52

       13          compel the testimony, which we will move to do     15:52

       14          and you can then take your position with the       15:52

       15          Court.                                             15:52

       16     Q.   Did you provide funding to Ray Emmons?             15:52

       17                 MR. WARD:  Objection, relevance.            15:52

       18                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:52

       19     A.   I refuse to answer that question.                  15:52

       20     Q.   Do you know Ray Emmons?                            15:52

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:52

       22                 MR. COOLEY:  I refuse to answer that        15:52

       23          question.                                          15:52

       24     Q.   Are you paying taxes on gifts, money gifts,        15:52
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        1          given to Grady Ward, Arnie Lerma, Bunker and       15:52

        2          others?                                            15:52

        3                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 15:52

        4                 Mr. Cooley, I'm going to ask you at this    15:52

        5          point to state what you believe is the             15:52

        6          connection at all with respect to these            15:52

        7          questions, and particularly the last question,     15:52

        8          to the purpose of this deposition.                 15:52

        9                 MR. COOLEY:  The relevance is clear to      15:53

       10          me that this witness is funding to a very, very    15:53

       11          large extent persons that are either in            15:53

       12          litigation or in an adversarial or anti-           15:53

       13          relationship to the Church of Scientology,         15:53

       14          including Grady Ward.                              15:53

       15                 The positions that he has taken with        15:53

       16          respect to Grady Ward and in his affidavits        15:53

       17          that have been filed here indicate that there      15:53

       18          is a vast relevance to the standard operating      15:53

       19          procedure that exists between funding these        15:53

       20          people by Mr. Minton and the funding of Grady      15:53

       21          Ward and that an examination into what is going    15:53

       22          on with respect to these other people is           15:54

       23          illuminating as to the relationship between        15:54

       24          Grady Ward.                                        15:54
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        1                 To contain the whole thing to Grady         15:54

        2          Ward, it seems to me, is to limit the              15:54

        3          deposition irrationally.                           15:54

        4                 One of the things that I would point out    15:54

        5          is that Mr. Minton attributes to Rathbun and       15:54

        6          Rinder a statement that the Church of              15:54

        7          Scientology investigation and harassment that      15:54

        8          my family and business associates have been        15:54

        9          suffering would only cease if I were to sign       15:54

       10          their settlement agreement.                        15:54

       11                 So the question of the extent to which      15:54

       12          all of these others are on a similar footing to    15:54

       13          the Grady Ward situation is not an irrelevant      15:54

       14          consideration.  It is a consideration to           15:54

       15          investigating -- the connection would permit us    15:54

       16          to have the -- to shed light for the Court on      15:55

       17          exactly what's going on with Grady Ward,           15:55

       18          including whether the contract for the book was    15:55

       19          canceled in order to prevent the money from        15:55

       20          going to Religious Technology Center as called     15:55

       21          for under the settlement, once Mr. Minton found    15:55

       22          out that's where the money was going to go and     15:55

       23          Ward was then compensated on some other basis      15:55

       24          and supported on some other basis so the money     15:55
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        1          would not go to Religious Technology Center        15:55

        2          under a settlement that Mr. Ward has now           15:55

        3          decided to challenge, without, I might add,        15:55

        4          without success so far.  We will see what          15:55

        5          happens with the en banc petition.                 15:55

        6                 MR. WARD:  In other words, you can          15:56

        7          explore the same areas of your concern, but        15:56

        8          including me as part of each question rather       15:56

        9          than simply choosing a nebulous position which     15:56

       10          may or may not have a connection.                  15:56

       11                 MR. COOLEY:  Well, I'm entitled to          15:56

       12          discover that which may lead to the discovery      15:56

       13          of admissible evidence.  And to attempt to         15:56

       14          contain this in the light of the handling of       15:56

       15          your motion for protective order by the judge,     15:56

       16          it seems to me is both irrational and              15:56

       17          obstructive, and I'm just laying the groundwork    15:56

       18          to get to it.                                      15:56

       19                 If I can't get to it now, I will try to     15:56

       20          get to it later and I'm going to let the Court     15:56

       21          know what it is I wanted to ask.                   15:56

       22                 MS. WOLOHOJIAN:  I obviously disagree       15:56

       23          with your view of relevance, Mr. Cooley, but       15:56

       24          agree with you that I think the most productive    15:56
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        1          use of our time is to have you ask the             15:56

        2          questions that you would like to ask and we        15:57

        3          will take them one by one.                         15:57

        4                 MR. COOLEY:  Sure.  That's what I'm         15:57

        5          doing.                                             15:57

        6     Q.   (By Mr. Cooley) In Exhibit 10, sir, which is       15:59

        7          where they post what Grady Ward wrote about the    15:59

        8          cancellation of the contract?                      15:59

        9     A.   Uh-huh.                                            15:59

       10     Q.   It says, "Grady, care to elaborate about this?     15:59

       11          Take care, Joni."                                  16:00

       12     A.   Uh-huh.                                            16:00

       13     Q.   And then the response is, "I literally have no     16:00

       14          idea."                                             16:00

       15                 Had you and Mr. Ward discussed the          16:00

       16          reasons for the cancellation of the contract       16:00

       17          before August 3, 1998?                             16:00

       18     A.   Before when?                                       16:00

       19     Q.   August 3, 1998.                                    16:00

       20     A.   Well, I'm not sure that that's even what he is     16:00

       21          talking about here when he says, "I literally      16:00

       22          have no idea."  Without having seen Grady's        16:00

       23          original posting, I'm not sure what we are         16:00

       24          talking about.                                     16:00
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        1     Q.   Well, it says --                                   16:00

        2                 MR. WARD:  I object on foundation.  We      16:00

        3          don't know what the document is you are            16:00

        4          referring to.                                      16:00

        5     A.   But, to answer your question, I don't know.        16:00

        6     Q.   All right.  You don't know whether you and         16:00

        7          Grady Ward had discussed the reasons for the       16:01

        8          cancellation before you canceled in late July?     16:01

        9     A.   Well, we had discussed the reasons that were       16:01

       10          obvious up to that point, yes.                     16:01

       11     Q.   Mainly, the realization it wasn't going to get     16:01

       12          done?                                              16:01

       13     A.   The lack of progress, right.                       16:01

       14                 MR. COOLEY:  I want to mark this as the     16:01

       15          next exhibit.                                      16:01

       16                      (Exhibit No. 12 ID marked.)            16:02

       17     Q.   This is a posting that says, "From:  Grady at      16:02

       18          promisecreepers.org(Grady Ward).  Sunday,          16:02

       19          August 22, 1999, 02:51:34 GMT."                    16:02

       20                 He is talking about the decision of the     16:02

       21          Ninth Circuit Court of Appeal panel.  On the       16:02

       22          second page in the third full paragraph he         16:02

       23          says, "I will compare the analysis of the Court    16:03

       24          of Appeals panel to the law and make a decision    16:03
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        1          whether to ask for a rehearing or to appeal to     16:03

        2          the Supreme Court.  In any event, I will           16:03

        3          re-move the District Court to set aside the        16:03

        4          judgment based upon evidence of fraud and bad      16:03

        5          faith by representatives of RTC, CSI and           16:03

        6          Attorney Samuel D. Rosen."                         16:03

        7                 I add that statement by Mr. Ward as a       16:03

        8          reason for going ahead with the discovery I'm      16:03

        9          seeking at this time because it seems very         16:03

       10          clear to me that it's going to be allowed to be    16:03

       11          discovered into either here or later.              16:03

       12                 MR. WARD:  I object on several bases.       16:03

       13          One, foundation of that document.  Second of       16:03

       14          all, relevance to the financial relationship of    16:03

       15          Robert S. Minton to myself.                        16:03

       16                 MS. WOLOHOJIAN:  I don't see that,          16:03

       17          Mr. Cooley.                                        16:03

       18                 MR. COOLEY:  I know you disagree; that's    16:03

       19          why we are in business, isn't it?                  16:03

       20                 Since I'm not being allowed to explore      16:04

       21          into these matters that I have asked about, I      16:04

       22          will, subject to an appropriate motion to          16:04

       23          compel the testimony, adjourn the deposition.      16:04

       24                 MS. WOLOHOJIAN:  I just want to make        16:04
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        1          clear for the record we are not attempting to      16:04

        2          curtail Mr. Cooley's ability to ask any            16:04

        3          questions and, in fact, I understand that          16:04

        4          Mr. Cooley has now placed on the record all the    16:04

        5          questions that he would like to ask Mr. Minton     16:04

        6          and that's certainly what I have asked him to      16:04

        7          do and what he has told me he has done.            16:04

        8                 MR. COOLEY:  That and any follow-up         16:04

        9          questions that would follow from any answer        16:04

       10          that I was fortunate enough to get.                16:05

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  What I want to make        16:05

       12          clear for the record is that there are no          16:05

       13          topics that we have refused to answer that have    16:05

       14          been asked about, and if you want to ask the       16:05

       15          questions, take them on an individual basis,       16:05

       16          question by question to see if he would answer.    16:05

       17                 MR. COOLEY:  I don't understand what you    16:05

       18          are saying.                                        16:05

       19                 MS. WOLOHOJIAN:  I'm saying I believe it    16:05

       20          is incumbent upon you to ask any questions that    16:05

       21          you believe you would like to have covered in      16:05

       22          this deposition at this time so that the record    16:05

       23          is clear because Mr. Minton has consistently       16:05

       24          answered all of your questions with respect to     16:05
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        1          both Mr. Ward and the matters in his               16:05

        2          declaration.                                       16:05

        3                 MR. COOLEY:  He has not answered every      16:05

        4          question with respect to Ward.                     16:05

        5                 MR. WARD:   Let her finish.  Could you      16:05

        6          let her finish, please.                            16:05

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  So let me finish.          16:05

        8                 I would like to have the record clear as    16:05

        9          to precisely which questions that you feel you     16:05

       10          wanted to ask him and were not answered.  I        16:06

       11          take it those are the questions you have asked     16:06

       12          since the last break.                              16:06

       13                 MR. COOLEY:  I can't remember whether I     16:06

       14          started it before the last break.                  16:06

       15                 MS. WOLOHOJIAN:  I believe it was after     16:06

       16          the last break.                                    16:06

       17                 MR. COOLEY:  Well, let me just go into      16:06

       18          some others.  I want to make sure that I have      16:06

       19          touched on them, because I gave the names, but     16:06

       20          I didn't ask him whether he knew them or had       16:06

       21          any relationship at all with them.  I want to      16:06

       22          make sure that I covered that.                     16:06

       23                 (Discussion off the record.)                16:06

       24     Q.   (By Mr. Cooley) I want to make sure, there is      16:06
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        1          some confusion on this side of the table,          16:06

        2          whether I asked or not.                            16:06

        3                 Have you funded Stacy Brooks Young in       16:06

        4          connection with --                                 16:07

        5                 MR. WARD:  Object based on relevance.       16:07

        6     Q.   Have you?                                          16:07

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:07

        8     A.   You said "in connection with" --                   16:07

        9     Q.   In connection with any of her activities           16:07

       10          against Scientology or Scientology entities?       16:07

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:07

       12     A.   I refuse to answer that question.                  16:07

       13     Q.   Do you know or have any financial relationship     16:08

       14          at all with Lawrence Wollersheim?                  16:08

       15                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:08

       16                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:08

       17     A.   I refuse to answer that question.                  16:08

       18     Q.   Do you know and have you got any financial or      16:09

       19          other relationship with Arnie Lerma?               16:09

       20                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:09

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:09

       22     A.   I refuse to answer that question.                  16:09

       23     Q.   Do you know or do you have any financial or        16:09

       24          other relationship with, I think it's Keith        16:09
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        1          Henson?                                            16:09

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:09

        3                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:09

        4     A.   I refuse to answer that question.                  16:09

        5     Q.   Do you know or have you had any financial or       16:09

        6          other relationship with Vaughn Young?              16:09

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:09

        8                 MR. WARD:  Objection.  It has nothing to    16:09

        9          do with Grady Ward and Robert S. Minton.           16:09

       10     A.   I refuse to answer that question.                  16:09

       11                 MR. COOLEY:  We can agree that Stacy        16:09

       12          Brooks and Stacy Young are the same person?        16:09

       13                 MS. WOLOHOJIAN:  I can't make that          16:09

       14          agreement.                                         16:09

       15     Q.   Stacy Young and Stacy Brooks are the same          16:09

       16          person, to your knowledge?                         16:09

       17                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:09

       18     A.   I refuse to answer that question.                  16:09

       19     Q.   Do you know or do you have any financial or        16:10

       20          other relationship with the two individuals I      16:10

       21          identified as Panoussis, P-a-n-o-u-s-s-i-s, or     16:10

       22          Spaink, S-p-a-i-n-k?                               16:10

       23                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:10

       24                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:10
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        1     A.   I refuse to answer that question.                  16:10

        2     Q.   Do you know or do you have any financial or        16:10

        3          other relationship with Attorney Ken Dandar?       16:10

        4                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:10

        5                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:10

        6     A.   I refuse to answer that question.                  16:10

        7     Q.   Do you know or do you have any financial or        16:10

        8          other relationship with a person named Prince?     16:10

        9                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:10

       10                 MR. WARD:  Objection.                       16:10

       11     A.   I refuse to answer that question.                  16:10

       12     Q.   Jesse Prince?                                      16:10

       13     A.   I refuse to answer that question.                  16:10

       14     Q.   Have you funded Jesse Prince?                      16:10

       15                 MR. WARD:  Objection.                       16:10

       16                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:10

       17     A.   I refuse to answer that question.                  16:10

       18     Q.   Have you made any payments at all to Jesse         16:10

       19          Prince?                                            16:10

       20                 MR. WARD:  Objection.                       16:10

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:10

       22     A.   I refuse to answer that question.                  16:11

       23     Q.   Is Jesse Prince to be employed by your             16:11

       24          foundation when it's set up?                       16:11
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:11

        2                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:11

        3     A.   I refuse to answer that question.                  16:11

        4     Q.   Is Jesse Prince serving as a paid consultant,      16:11

        5          advisor, or in any other capacity by anybody in    16:11

        6          litigation with the Church of Scientology,         16:11

        7          lawyer or otherwise?                               16:11

        8                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:11

        9                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:11

       10     A.   I refuse to answer that question.                  16:11

       11     Q.   Are you funding the payment to Jesse Prince of     16:11

       12          any money in connection with his services to be    16:11

       13          rendered in Scientology litigation?                16:11

       14                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:11

       15                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:11

       16     A.   I refuse to answer that question.                  16:11

       17     Q.   Have you purchased any products for Jesse          16:11

       18          Prince?                                            16:11

       19                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:11

       20                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:11

       21     A.   I refuse to answer that question.                  16:11

       22     Q.   Do you know or have you got any financial or       16:11

       23          other relationship with Dan Leipold, an            16:12

       24          attorney in California?                            16:12
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        1                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:12

        2                 MR. WARD:  Objection, relevance.            16:12

        3     A.   I refuse to answer that question.                  16:12

        4     Q.   Do you know Hanna and Jerry Whitfield or do you    16:12

        5          have any financial or other relationship with      16:12

        6          them?                                              16:12

        7                 MS. WOLOHOJIAN:  Objection.                 16:12

        8                 MR. WARD:  Objection.                       16:12

        9     A.   I refuse to answer that question.                  16:12

       10                 MR. COOLEY:  I think that's it.             16:12

       11                 MS. WOLOHOJIAN:  Mr. Cooley, if you do      16:13

       12          decide to file a motion of some sort,              16:13

       13          obviously --                                       16:13

       14                 MR. COOLEY:  I would not leave you out      16:13

       15          of the loop at all.                                16:13

       16                 MS. WOLOHOJIAN:  I appreciate it.           16:13

       17                 MR. WARD:  Thank you.                       16:13

       18                 MR. COOLEY:  You are right in the loop,     16:13

       19          Gabrielle.  In fact, you are the only means of     16:13

       20          communication I have with these people.            16:13

       21                 MS. WOLOHOJIAN:  All I ask is that I be     16:13

       22          served with your papers.                           16:13

       23                 MR. COOLEY:  You shall.  With that, the     16:13

       24          motion is shut down pending further rulings by     16:13
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        1          the court.                                         16:13

        2                 MS. WOLOHOJIAN:  Deposition.                16:13

        3                 MR. COOLEY:  I'm sorry.  What did I call    16:13

        4          it?                                                16:13

        5                 MS. WOLOHOJIAN:  Motion.                    16:13

        6                 (Deposition suspended at 4:19 p.m.)         16:13
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